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Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 
 

 

Testületi ülés ideje: 2023. január 27. 

Testületi ülés helye: Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Kaposvár, Kossuth 

tér 1. I. emelet Díszterem 

 

 

 

Pult Név Voks Frakció 

 

14 Szita Károly polgármester 1 - 

17 Bereczki Dávid tanácsnok 0 - 

30 Borhi Zsombor alpolgármester 1 - 

2 Czimmermanné Németh Andrea tanácsnok 1 - 

4 Csutor Ferenc tanácsnok 1 - 

7 Dér Tamás alpolgármester 1 - 

11 Felder Frigyes képviselő 1 - 

6 dr. Giber Vilmos tanácsnok 1 - 

28 Kárpáti Tímea tanácsnok 1 - 

15 Mihalecz András tanácsnok 0 - 

16 dr. Nadrai Norbert József képviselő 1 - 

8 Nagy Attila tanácsnok 1 - 

3 Perlaki József tanácsnok 1 - 

13 Pintér Attila  1 - 

9 dr. Pintér Rómeó alpolgármester 1 - 

31 dr. Szép Tamás tanácsnok 1 - 

18 Kukuly Sándor Mihály képviselő 1 - 

10 Torma János tanácsnok 1 - 

 

 

Az ülésen megjelent képviselők és a meghívottak nevét a jegyzőkönyv 1. számú mellékleteként 

csatolt jelenléti ív tartalmazza. 

A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú mellékleteként csatolva. 
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-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 

Szita Károly polgármester köszöntötte a jelenlevőket a Közgyűlésen, Megállapította, hogy 

16-an vannak jelen, így a képviselő-testületi ülés határozatképes. Az előző ülés óta történtekről 

tájékoztatta a jelenlevőket. Rövid bevezetőt mondott az előző közgyűlés óta történtekről. A 

napirendi pontok tárgyalására tett javaslatot. Elmondta, hogy Felder Frigyes képviselő 

benyújtott egy előterjesztést, amely nem felel meg a törvényi előírásoknak, így nem tudják 

napirendre tűzni. Nadrai Norbert képviselő napirend után felszólalást szeretne mondani, 

valamint interpellációk is lesznek.  

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő Ügyrendi javasolta, hogy a víziközmű vagyonnal 

foglalkozó előterjesztést vegyék le a napirendről és tartsanak közmeghallgatást a témában. A 

közmeghallgatást követően tárgyalják a napirendet.  

 

Szita Károly polgármester nem javasolta, hogy vegyék le a napirendi pontok közül az 

előterjesztést.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5747   Száma: 23.01.27/0/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 08:06  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

 

Tárgya: dr. Nadrai Norbert József képviselő ügyrendi javaslatáról a testület az alábbiak 

szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 5 31.25 27.78 

Nem 11 68.75 61.11 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 

 

#: 5748   Száma: 23.01.27/0/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 08:06  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a napirendi pontokról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 13 81.25 72.22 

Nem 2 12.50 11.11 

Tartózkodik 1 6.25 5.56 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

1/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a meghívóban jelzetteken túl felvette 

napirendjére az Interpelláció napirendet. 

 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése biztosította dr. Nadrai Norbert József 

önkormányzati képviselő részére a napirend utáni felszólalás lehetőségét. 

 

NAPIREND: 
 

1. Előterjesztés a Közgyűlés 2023. évi munkatervének módosításáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

 

2. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési 

rendelete megalkotásáról és a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

   dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

   dr. Gróf Regina irodavezető 
 

3. Előterjesztés Kaposvár Településrendezési eszközeit érintő döntésekről 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
 

4. Előterjesztés a vármegyei hatókörű kulturális intézmények alapító okiratának 

módosításáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Csillag Gábor jegyző 
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5. Előterjesztés a Kaposvári Turisztikai Marketing Nonprofit Kft. ügyvezetőjének 

megválasztásáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 
 

6. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzatának tulajdonát képező 

víziközmű vagyon és ahhoz kapcsolódó feladatellátási kötelezettség Magyar Állam 

részére történő átruházásáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

 

      7.   Interpelláció 

 

Szita Károly polgármester kérte a testületet, hogy egy perces felállással emlékezzenek a város 

rendszerváltás utáni első polgármesterére, Szabados Péterre. 

 

 

 

-----1 Előterjesztés a Közgyűlés 2023. évi munkatervének módosításáról ----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy azért kell a munkatervet módosítani, mert 

Miniszterelnök úrhoz kellett mennie Megyei Jogú Városok Szövetségének elnökeként a tegnapi 

napon. 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5749   Száma: 23.01.27/1/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 08:11  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 93.75 83.33 

Nem 1 6.25 5.56 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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2/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 153/2022. (XI. 24.) 

önkormányzati határozatával elfogadott 2023. évi munkaterve január 26-i ülésének napját 

január 27-re módosítja. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester 

Közreműködik:  dr. Gróf Regina irodavezető 

Határidő:   2023. január 27. 

 

-----2 Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési 

rendelete megalkotásáról és a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról 

szóló 26/2012. (IV. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

Szita Károly polgármester „minden esztendő legfontosabb napirendi pontja ez. Nem az egyik, 

hanem a legfontosabb napirendi pontja, ugyanis ez határozza meg, hogy mit teszünk ebben az 

évben, és ez határozza meg a gazdálkodásunknak a keretét is. 2023 a háború és energiaválság 

második éve. Ez az az esztendő és mögöttünk hagyott időszak is, több veszéllyel fenyeget 

bennünket, mint bármikor korábban. Ami tegnap még természetesnek tűnt, azért ma harcolni 

kell és a város idei költségvetése is erről a harcról szól. Ennek kell megfelelnünk, és ezt a harcot 

kell megvívnunk és nyertesen kikerülni belőle. Visszatekintünk az elmúlt esztendőre, akkor 

megállapíthatjuk, hogy közös munkánk talán egyik legnehezebb éve volt. Épphogy kijöttünk a 

covidból, rá nemsokára kitört a háború, egekbe szöktek az energiaárak és nehezebb lett 

mindenkinek. De ezek a nehézségek sem feledtethetik el velünk kitűzött céljaink teljesítését. 

Kétféle költségvetést terjesztettem volna Önök elé. Engedjék, meg hogy megosszam a filozófiát 

is, hogy miért. Az egyik költségvetés, ami mellett lehetne érvelni, és nyugodtan oda lehetne 

állni, és lehetne nem is kellene nagy meggyőző eszközökkel, de el lehetne mondani, hogy miért 

is ez a költségvetés, az a költségvetés lenne, hogy berendezkedünk arra, hogy túléljük. Az lett 

volna a túlélés költségvetése. Amikor az egész költségvetés szerkezete arról szól, hogy 

energiaválság van, csak a napi problémákra keresem a megoldást és minden költségvetési 

forrást arra biztosítok. Ebben a válsághelyzetben egy érvrendszerrel biztosított költségvetés 

lehetett volna. A másik költségvetés pedig az, hogy működtetem mindazt, amit működtetnem 

kell, hogy a város működjön, dolgozni tudjon, menjen továbbra is az élet, de emellett arra is 

szakítok energiát, időt és pénzt, hogy a várost továbbfejlesszük. A kettőt párhuzamosan tesszük. 

Én az utóbbit választottam, amit ide hoztam önök elé, ami biztosítja a működtetést, de 

ugyanakkor a továbblépés lehetőségét is megadja, és így kitűzött céljaink teljesítését is 

biztosítani fogja. Ez a költségvetés, ami itt van Önök előtt, ez biztonsági költségvetés. 

Biztonságot nyújt Kaposvár polgárainak számára, látni fogják a számokból és látni fogják a 

szóbeli kiegészítésben is, hogy mit gondolok, másrészt, hogy a polgárok számára biztonságot 

nyújt, a közösségi szolgáltatásokat is garantálja és az idei költségvetésünk arról is szól, hogy 

biztonságba helyezzük a jövőnket. Megvédjük mindazt, amiért megküzdöttünk, 

megdolgoztunk. Megvédjük a rendezett pénzügyeinket, megdolgoztunk és megküzdöttünk érte, 

megvédjük a munkára alapuló, pályán levő gazdaságot, meg kell védenünk a teljes 

foglalkoztatottságnak az esélyét, és meg kell védenünk a tartósan növekvő béreket. Idén sem 

fogjuk hagyni a jövő lehetőségét. 2023-ban nemcsak Kaposvár, hanem valamennyi 

önkormányzat számára a legnagyobb kihívás – ismerve kollégáim véleményét is – az a 
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megnövekedett energiaköltségekre adott válasz lesz. Ez 2023-ban a legnagyobb kihívás, hogy 

ezt hogy lehet kigazdálkodni. Az idei esztendőben már kevesebb energiát kívánunk vásárolni, 

mint amennyit 2022-ben megvásároltunk. Optimisták vagyunk, és tudjuk, hogy ez a kevesebb 

energia ez lehetőséget fog tudni biztosítani számunkra, hogy tovább tudjunk stabilan működni, 

de ugyanakkor a fejlődés lehetőségét is magába hordozza. Az állami költségvetés – amely 

meghatározza egy-egy településnek a költségvetését – biztosítja a rezsicsökkentés megtartását 

városunk polgárainak. Ez egy óriási dolog, hogy Kaposvár polgárai az átlagfogyasztásig 

rezsicsökkentett közüzemi költséget kell, hogy fizessenek. Képzeljenek bele, hogyha ez nem 

lenne, akkor milyen irgalmatlan teher hárulna Kaposvár családjaira, kicsiktől nagyokig 

bezárólag és ránk, mert nagyon sokan lennének azok, akik nem tudnák teljesíteni a fizetési 

kötelezettségeiket és jönnének hozzánk. A rezsivédelmi alap ezt a lehetőséget biztosítja, hisz 

ebből finanszírozza a Kormány is a rezsicsökkentés költségeit, mert a tőzsdei árakat meg kell 

fizetni valakinek, amit a világpiacon vásárolunk. Ez az ami ezt a lehetőséget biztosítja. Ezt 

megköszöntem tegnap Miniszterelnök úrnak. Ez egy fontos dolog, de az átlagfogyasztásig 

biztosított a támogatási rendszer, az felett sem kell a piaci tőzsdei árat megfizetni, de 

kerülhetnek olyan helyzetbe a kaposváriak, akiknek ez teher. Éppen ezért 100 millió forinttal 

megemeltük a támogatási keretösszegünket a szociális kiadási rendszeren belül azért, hogy 

mindenkinek a segítségére tudjunk lenni, aki ezt kéri tőlünk és rászorul. Energiáról beszéltem, 

Tisztelt Hölgyek és Urak azt, hogy ezt a harcunkat stabilan meg tudjuk nyerni, az Európai 

Uniónak is lépnie kell. Már régen meg kellett volna, hogy adja a kaposváriaknak, ami jár, a 

szombathelyieknek, miskolciaknak, ami jár. Nem folyósítja még mindig azokat a pénzeket, 

amiket kellene. Különösen az a fájó, hogy nem folyósítja azokat sem, már másfél esztendeje, 

amiből már régen energiahatékonysági beruházásokat tudtunk volna végrehajtani. Jóval 

kevesebbet fájna a fejünk, hogyha ez megtörtént volna, mert ezek a beruházások már 

legrosszabb esetbe is csupán épülnének, jobbik esetbe némelyik át is lenne adva. Küzdünk 

polgármester kollégáimmal közösen, és ha nem adja fel, akkor ez a siker előbb-utóbb be fog 

következni. Én hiszek ebben. Városunkban a csökkentett energiafelhasználás mellett 

csökkentjük 25 %-kal a vásárolt energiának a mennyiségét, beleértve azt is, hogy már hoztunk 

olyan intézkedéseket, amelyek szintén ezt a célt szolgálják, bölcsődék, óvodák, színház, 

kulturális-, sportlétesítmények és a közszolgáltató gazdasági társaságaink és a közvilágítás így 

együtt energiaköltsége 4,6 milliárd forintba kerül 2023-ban. Ez a már eddigi megtakarításokkal 

együtt is hárommilliárd forinttal több a tavalyinál. 4,6 milliárd forint, azért csak ennyi, mert 

már megtakarítottunk a mögöttünk hagyott év utolsó negyedévében, de még ez is 

hárommilliárddal többe kerül, mint amit tavaly fizettünk. A céltartalékban elraktunk 200 millió 

forintot azért, hogy lássuk azt, hogy ahol kell segíteni az energiaköltségek kifizetésében, azt 

meg tudjuk tenni, másrészt pedig energiakompenzációként 840 millió forint volt az az összeg, 

amit a Magyar Kormánytól támogatásként kaptunk, de még mindig hiányzik másfél milliárd 

forint a megnövekedett energiaköltségek miatt. Csakhogy még tovább menjek és érzékeljék a 

helyzet súlyát, közszolgáltató holdingunk 1,8 milliárd forint támogatást kapott a 

költségvetésből. Ezt azért kapta, hogy legyen uszoda, legyen közszolgáltatás, tömegközlekedés, 

víz, működjön a vagyonkezelés, működjön a távhő, minden, ami a holdingnál van. 1,8 milliárd 

forintot kapott tőlünk. Idén 807 millió forinttal többet adunk nekik, vagyis 2,6 milliárd forintot, 

de még így is 700 millió forint veszteséggel számol. Még ezzel a megnövekedett támogatással 

együtt is ennyi veszteséggel számol a Holding. Ezek a keretek határozzák meg azt a kijelentést, 

hogy legnagyobb kihívása valamennyi önkormányzatnak, hogy az energiaköltségeket elő tudja 

teremteni. Mi megoldjuk ezt a feladatot is, nagyon remélem, hogy polgármester kollégáim is 

megbirkóznak ezzel. Ennyi előzményt követően, ami fontos, hogy költségvetés filozófiáját 

érzékelni tudják, és megtudják érteni, most nézzük, hogy mivel azt mondtam, hogy a jövőről is 

szól, miben állapodtunk meg Kaposvár polgáraival, milyen célokat tűztünk ki a 2030-ig. Ezen 

célok teljesítését szolgálja, és ezt segíti ez a költségvetés 2023-ban, ami itt van előttünk. Négy 
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nagyon egyszerű és nagyon világos cél határozza meg minden éves működésünket 2030-ig, 

hogy kitűzött céljainkat teljesíteni tudjuk. Az első cél, a gazdaság növekedése, a teljes 

foglalkoztatottság elérése, és a növekvő bérek. Világos, egyértelmű és érthető cél. A másik 

legfontosabb a család, a várost és valamennyi magyar települést ért demográfiai mutatók 

megváltoztatása. Szülessen több gyerek és kevesebben menjenek el tőlünk koruk és betegségük 

által. Harmadik, egészséges város következetik az előzőből, legyünk az ország egyik 

legegészségesebb városa 2030-ra. A negyedik, amelyikben megelőztük a korunkat, de igazolja 

az is, hogy bölcs döntést hoztunk a mögöttünk hagyott egy évtizedben, amikor azt mondtuk, 

hogy a lehető legnagyobb energiafüggetlenséget tudjuk elérni. Hogy ne vásárolni kelljen az 

áramot, gázt, hanem elő tudjuk állítani. Ez a négy cél kell, hogy lebegjen a szemünk előtt. Hogy 

jelentkezik ez a négy cél teljesítése a költségvetésbe? Gazdaság. 10 esztendővel ezelőtt még 

több mint 7000 volt a munkanélküliek száma. Ez az országos átlag fölötti szám volt akkor. Ma 

a 7000-ről a munkanélküliek száma 1200 alá esett, ez a szám már az országos átlag alatt van, 

amelyre már méltán büszkék lehetünk. 10 esztendővel ezelőtt 1300 közfoglalkoztatott volt 

Kaposváron, ma ez a szám 100 alá csökkent. El tudtak helyezkedni, munkát kaptak magasabb 

bérért, mert megerősödött annyira a gazdaság, hogy fel tudta ajánlatni a közmunkán kívüli 

munka lehetőségét. Kedves Képviselő Hölgyek és Urak. Néhány dologban kiemelkedőek 

vagyunk, de gazdasági összteljesítményeink alapján még feltörekvő város. Néhány dologban 

már kiemelkedőek vagyunk, de ha a gazdasági összteljesítményünket nézzük, akkor feltörekvő 

város vagyunk. A gazdasági teljesítményünk alapján az első húszban vagyunk, a cél, hogy az 

első tízbe kerüljünk. Mindenegyes gazdasággal megfogalmazott tennivalónk erről kell, hogy 

szóljon. Örömmel jelenti be, hogy tovább fog fejlődni a gazdaság. A koronavírus járványt 

követően, a háborút, az elhibázott szankciót követően is az volt a nagy kérdés, hogy a 

koronavírust kibírta a kaposvári gazdaság, de megerősödött-e annyira, hogy egy újabb traumát 

kell elviselnie, ami a háború és az energiaválság. Örömmel jelentem Önöknek, hogy 

megerősödött annyira, hogy a tavalyi évben is már növekedett az a hozzáadott érték, amit a 

városnak nyújt a helyi gazdaság a működésünkhöz adó formájában és az idei esztendőben, 

2023-ban még további növekedésre számolunk, és ez épp ezért nő a hozzá adott érték 

részünkről is 4,2 milliárd forintról 4,9 milliárd forintra. Ezt állítottuk be ebbe a költségvetésbe. 

Azon települések közé tartozunk, ahol népességarányosan nem kevés a vállalkozások száma. 

Tavaly 10273 vállalkozás regisztrálta magát vállalkozóként, ez 4,5%-kal több, mint a 

tavalyelőtti, köztük 5700 társas vállalkozás van, amely több embernek ad lehetőséget, munkát, 

valamilyen gazdasági formában működnek. Hálásan köszönöm nekik azt a lehetőséget, amit 

biztosítottak számunkra tavaly, hogy csökkent a munkanélküliek számára, és azt a reményt, 

hogy a 2023-as évben is tovább fog csökkenni a munkanélküliek száma és a kaposvári gazdaság 

is tovább fog növekedni. Az adóerő képesség is nőtt, ami az a mutató, amit azoknak a 

településeknek kell fizetniük az állami kasszába, amelyek erősek, és hozzá tudnak járulni 

ahhoz, hogy a kevesebb adóbevétellel rendelkező városok is meg tudjanak élni, fejlődni 

tudjanak. Ebből a pénzből, amit adóerő képesség alapján mi befizetünk, ebből ad az állam 

különböző formában azon településeknek, akik nem rendelkeznek ilyen lehetőséggel. Ez is a 

gazdaság erősödését jelzi. Ezt úgy hívják, hogy szolidaritási hozzájárulás, amely az idén nőni 

fog. Ebben az esztendőben 501 millió forint helyett közel 1 milliárd forintot fizetünk be. Azért 

beszélek ennyit a gazdaságról, mert ez nagyon nagymértékben meghatározza az életünket, 

hiszen ez biztosítja a családok megélhetését, ez biztosítja a munkahelyeket és az általuk 

befizetett támogatások pedig biztosítják számunkra a jobblétet és a működésnek a lehetőségét. 

Folytatódik Kaposvár 21. századi újraiparosítása. Ezt megalapoztuk a mögöttünk hagyott 

másfél esztendőben. Egyrészt meg kellett alapoznunk a képzés átalakításával. Nem úgy van, 

hogy kimondjuk és jön egyik pillanatról a másikra. Mikor megfogalmazódott bennünk ez a 

vízió, ahhoz meg kell teremteni az alapokat, hogy ez valósággá tudjon válni. Elindult a 

szakképzési struktúra teljes átalakítása, amely ezt a víziót tudja teljesíteni és elindult a felsőfokú 
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képzési struktúra átalakítása is, amikor a Kaposvári Egyetemen a mérnökképzés beindult. Az 

újraiparosításnak kettő zászlóshajója van. Az egyik a gépipar, a másik az élelmiszergazdaság.  

Gépipar tekintetében elindult a villamosmérnök képzés és elindult a gépészmérnök képzés az 

egyetemen. Az élelmiszergazdaság tekintetében elindult az élelmiszeripari mérnök képzés 

tavaly. Azért, hogy ezt folytassuk, és meg tudja azt a strukturális keretet biztosítani számunkra, 

hogy újraiparosítunk, de legyen szakember, legyen szakmunkás és legyen mérnök is, aki az 

újraiparosításnak a megtestesítője és végrehajtója lesz. Ebben az esztendőben reményeim 

szerint kettő új ipari park alapkövét is le fogjuk tenni. Azért, mert a jelenlegi ipari parkjaink 

azok beteltek. Láthatják azt, hogy folyik a város ipartörténetének legnagyobb beruházása, az 

üveggyár megépítése a Keleti Ipari Partban. Arról is értesülhettek az elmúlt napokban, hogy 

elkezdődött a hadiipari gépgyártás Kaposváron akkor, amikor harci járműveknek a végszerelése 

folyik nálunk. A cél az, hogy alapoktól nálunk legyen a gyártás. Most jelentős mértékben 

beraktuk a lábunkat az ajtón, elég izmos, hogyha rácsapják, akkor se törjön el. Ez így legyen. 

Ezzel telt be az ipari park. Kettő ipari park, amelyik nyílik, erről is kaphattak hírt, hogy a 

tudományos és innovációs parkunk hat hektáron elindul, négy üzemcsarnok építéssel, a tervező 

már bemutatta tegnapelőtt a tervezési koncepcióját, és hamarosan Önök elé fog kerülni az az 

anyag, amelyben a 6 hektáros tulajdonunkat tulajdonrész fejébe apportáljuk a parkba. Együtt 

dolgozunk így az Óbudai Egyetemmel ennek végrehajtásán. Ez az egyik új ipari park. A másik 

a Füredi úton, a lőszerraktár, Raktár u. környéke, 170 ha nagyságú terület. Ha Borhi 

alpolgármester úr ott dolgozik, eddig ezt tette, akkor az első 10 hektáron már az első fecske is 

meg tud jelenni 30 fővel. Gépipari beruházás lesz. Menjetek tovább és csináljátok ezt a munkát 

alpolgármester úr. A másik a jövedelmek, amely szintén ebbe a kategóriába tartozik. Hál’ isten 

a gazdaság van annyira erős, hogy meg tudja oldani. Ebben az évben Kaposváron a mi 

költségvetésünkből 560 millió forinttal több bért fizetünk ki. Kollégáink, akik dolgoznak a 

városért, ebbe nincsenek bent a gazdasági társaságok. Örülök, hogy ezt az összeget elő tudtuk 

teremteni. A családpolitika az várospolitikánk egyik legfontosabb eleme és nagyon örülök 

annak, hogy a Kormány családpolitikai rendszere a világon egyedülálló. Hiszen a fogantatástól 

az első munkahely megszerzéséig végigkíséri, aki itt él ebben az országban, hogy stabil jövőt 

tudjon a számára biztosítani. Nagyon örülök neki, hogy ehhez a sikeres családpolitikához kellett 

csatlakozni. Nem kellett új dolgokat kitalálnunk, hanem ezt erősítve a saját tehetségünket 

hozzátéve, ehhez csatlakozva tudtunk előrébb lépni. Támogatást adunk ebben az évben is a 

telek- és lakásvásárláshoz, építéshez, kiegészítve a Csokot, amit amúgy kaptak a Kormánytól 

és elnyernek, bölcsődékben a kétgyermekes családoknak nem kell gondozási díjat fizetniük 

2023-ban sem. Új bölcsődét építünk az Irányi Dániel utcában, az Irányi belsőben. A szerződés 

megkötése folyamatban van. Az építkezés már el is indult, épül az új bölcsődénk. A Csok 10-

et igénybe vevő fiatalok három vagy több gyermek esetén 10 évig kommunális adó mentességet 

kapnak. Ez a kedvezményünk is szerepel a költségvetésben, és építjük továbbra is 

kisgyermekeinknek a játszótereket, illetve támogatjuk a védőoltásokat. Ezt kevés város teszi 

meg, vagyis a költségvetési előterjesztésben a 10 éves várospolitikai programunknak a része, 

amiről most beszéltem és megy tovább. Egészség. Azért fogalmaztuk meg abban az időben, 

mert fontos célkitűzésünkként, mert a somogyiak egészségi állapota nem csupán javítandó. 

Valahol a középmezőnyben helyezkedünk el. A vezető megbetegedések számát tekintve van, 

ahol a középmezőnyben helyezkedünk el, van ahol az első egyharmadban. Homokba lehet 

dugni a fejet, de nem lehet, bele kellett állni és lépni kell. Meg fog nyílni a fűtési szezon végén 

áprilisban az egészségközpont, amely a Vaszary parkban kapott helyet, a Bajcsy-Zs. utcában. 

Tudjanak róla, hogy megállapodtunk a kórházzal, 8 millió forint támogatás szerepel a 

költségvetésben, az egészségügyi szolgálatot, szűréseket végző ápolók, orvosok bérére. Ez egy 

olyan nyitott központ lesz, amikor arra sétálunk, visszük a gyereket játszani vagy csak arra van 

dolgunk, bemegyünk valamilyen szűrővizsgálatra, persze meg van határozva, hogy milyen 

intervallumban lehet bemenni. Megvettük a szűrővizsgálati eszközöket, a város tulajdonai, 20 
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millió forintért vásároltuk meg azokat az eszközöket, amelyek szükségesek ahhoz, hogy a 

kórháznak vagy nem volt, vagy pedig volt, de nem tudta kitelepíteni, mert szükség van az 

épületén belül. Már van négy futókörünk, kerékpárutak, talán ebben az évben tovább tudunk 

lépni e tekintetben is, majd meglátjuk. Az viszont biztos, hogy elindul a kaposvári tekergő és 

újabb szabadtéri tornaeszközöket építünk az idősebb polgárainknak is ki a közterületekre, folyik 

szintén az ő segítségükre a kortalan torna, amely 5 millió forint. A negyedik pont az energiáról 

szól. Az energiafüggetlenség. Jó úton vagyunk, jó úton indultunk el, de az ütem lassú. Ezt 

csupán azért mondom, mert az élet mást kíván. Az élet azt kívánja, hogy gyorsabb legyen. 

Azért, mert most 56 euró a gáz ára, semmi garanciánk nincs arra, hogy ne 300 euro legyen a 

nyár közepén. Ez az 56 eurós ár. Mi egy flóting típusú közbeszerzésben vettünk részt, ami 

gyakorlatilag mindig a piaci árat követi. Amikor magas, akkor magasabbat kell fizetni, amikor 

alacsonyabb, akkor alacsonyabbat kell fizetni. Ez a tőzsde. Ilyen alacsony még nem volt, de 

volt már 300 is. Még nem érte el a háború előtti szintet, de abba nem is kell reménykedni. Most 

ezt fixáltuk. Megkaptuk arra a lehetőséget, hogy fixáljuk. Nagyon sok polgármester kollégám 

felhívott, hogy mit tettünk, én azt javasoltam nekik, hogy ezt tegyék, de fel kell gyorsítani, mert 

kiszolgáltatottak vagyunk az energia tekintetében, olyan mértékben, hogy ez minden évben 

előfordulhat. Minden évben a mai világpolitikai helyzetet nézve, semmilyen garancia nincs 

arra, amit mindnyájan nagyon óhajtunk, hogy béke legyen a szomszédunkban és a környéken. 

Ma a nagyhatalmak, beleértve Brüsszelt, aki az Egyesület Államok kiszolgálója ebben az 

esetben, nem érdekelt a békében, hanem a konfliktusban érdekelt. Ez nem jó hír és nekünk, 

amikor azt mondtam, hogy veszélyek korába léptünk és itt vagyunk, akkor ilyen körülmények 

között kell talpon maradva a városunk polgárai számára, hogy biztonságos szolgáltatásokon át 

menjünk a jólét irányába. Nem egyszerű feladat, de küzdelem nélkül, harc nélkül ez nem fog 

menni. Nekünk az a dolgunk, hogy küzdjünk és harcoljon, hogy ez így történjen. A 

legfontosabb az, hogy olyan eszközöket vállaljunk, amelyek a polgáraink biztonságát 

megadják, és számukra tudják nyújtani azt az esélyt, hogy nekik jobb legyen. Ez a célunk, ez 

vezérel minden egyes lépésben. Vagyis a mai körülmények közepette tartom lassúnak ezt az 

ütemet, és ezért fogjuk felgyorsítani ebben az esztendőben azzal együtt, hogy a zöldfűtőművünk 

a következő fűtési szezonban, vagyis ez év október 15-től működni fog. Ez a távhőhöz 

szolgáltatja a meleget és a melegvizet. A távhő ára tizenhatszorosa volt az előző évinek, 

januárban csupán nyolcszorosa, nyolcszor drágább, mint a 2021/22-es fűtési szezonban volt. 28 

ezer gigajoule-ra lett belőve az ára, ha jól emlékszem, 56-ról jött le erre. Most a zöldfűtőmű 

beindul, akkor ez az ár le fog menni 28-ről 15-re. Ez egy kegyelmi állapot lenne, ha nem lenne 

energiaválság, de jelentősen fogja csökkenteni a távhő üzemeltetéshez szóló költségeinket. 

Öregednek a buszaink is. Itt az energiafüggetlenség tekintetében, ha lejár a biogáz szerződésünk 

és sűrített gáz kell helyette, akkor már új alku lesz köztünk és a Cukorgyár között. Ez magasabb 

lesz mint most, ezért indultunk el abba az irányba, hogy 42 elektromos busz lesz. Ennek 

előkészítése jó ütemben van, de kell az Európai Unió, hogy megadja a hozzájárulást, ami jár. 

Szerintem a lengyel választásokig nem fog egy fillért sem adni. Nem arról szól, hogy mi jobban 

éljünk, egész másról. De mennünk kell előre és küzdenünk. Az Elena közbeszerzése a napokban 

megjelenik. Ez annyit jelent, hogy végre neki tudunk állni azoknak az energiahatékonysági 

beruházásoknak, amit az Európai Bank hiteléből tudunk megvalósítani úgy, hogy hogy egy 

eszkó cégen keresztül a további óvodákat, közintézményeket tudunk energiahatékonyabbá 

tenni, továbbá 9600 közvilágítási lámpatestünkből a már 2600 szabályozható lámpa mellé a 

többi is felsorakozik annak érdekében, hogy a közvilágítási költségeink is hatékonyabban 

tudjanak érvényesülni. Egymilliárd forint az az összeg, ami az energiahatékonysági 

beruházásaink gyorsítására szolgál az idei költségvetésben. Ez a szám is szerepel a 

költségvetésben. Ez volt az a filozófiai kiindulás, amiről beszéltem korábban, hogy két út közül 

melyiket választottam, a túlélést-e vagy pedig a biztonsági költségvetést, amely biztosítja 

számunkra a jövő lehetőségét is Kaposváron. Mi az utóbbit választottuk. Ezt úgy kellett 
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összerakni, hogy a költségvetésünk egyensúlyba tudjon maradni, de ugyanúgy növekedjenek a 

bérek, növekedjen a munkahelyek száma, menjünk tovább az energiafüggetlenség felé, nem 

sorolom. Amikor ezt a filozófiát megosztottam kollégáimmal, akkor nekem is kétségem volt az 

elején még, hogy sikerül-e ezt úgy érvényre juttatni, hogy egy stabil költségvetést tudjunk Önök 

elé terjeszteni. Igazgató asszony itt az alkalom, hogy megköszönjem Önnek és kollégáinak azt 

a munkát, amit az elmúlt hónapokban végeztek. Intézményeink munkáját is köszönöm, akik 

partnereink voltak ennek a célnak a teljesítésében, akik hozzátették a tudásukat, javaslataikat, 

ötleteiket, hogy ezt a költségvetést ilyen célok teljesítése mentén is ide a képviselőtestület elé 

terjesztettem. Ennyi volt a szóbeli kiegészítés. Kérdések következnek.” 

 

 

-----Kérdések----- 

 

Pintér Attila képviselő jól látható, hogy költségvetési számokból, hogy egy polgármesteri 

megbízott marad. Kérdése volt, hogy ki ő és mi az általa képviselt terület? BM Heroshoz 

kapcsolódó kérdése volt, hogy a sajtóban írt tevékenység, a BM Heros területén valósul meg. 

Helytálló e ez az információ, van-e még a BM Hérosznak telephelye Kaposváron, mert a 

céginformáció szerint nincs? Kell-e Kaposváron kötbért fizetni a távhőszolgáltatónak, 

vagyonkezelőnek, amiért kevesebb gázt használ fel a szerződött mennyiséghez képest. Ezt azért 

kérdezte, mert több városban kötbért kell fizetni emiatt. Mely kaposvári intézmények tudnak 

rögzített áron földgázt vásárolni? Vannak-e már számítások arra nézve, hogy az intézkedésnek 

mi lesz a költségvetési vonzata 2023-ban? Miért nem üzemel még az automata 

légszennyezettség mérő?  A fűtőmű decemberi próbaüzemével kapcsolatban kérdezte, hogy 

miért nem valósult meg? Az előterjesztésben olvasható, hogy 80 millió forint lesz a fenntartható 

városfejlesztési stratégiája. Ez elkészült-e már, és hozzáférhető-e számukra, ha nem, akkor 

mikor?  A külterületi utak állapotával kapcsolatban egyre több panasz érkezik hozzá. Legutóbb 

egy hölgy kereste fel, hogy nem tudott kimenni a mentő a beteg édesanyjához. Ez a Ringló u, 

ami a mentő számára is járhatatlan. Az útfelújítások között van-e esély arra, hogy a külterületi 

utak állapotán tudnak javítani? A beruházásokat illetően egy 6 milliárdos fejlesztést ígér az 

előterjesztés. Befejezik a megkezdett beruházásokat, amiket elkezdtek. Kemping, Dorottya-

ház, Szentjakabi Apátság, Irányi D. u-i bölcsőde. Milyen munkálatok vannak még hátra a 

Dorottya-háznál, mit kell tenni még annak érdekében, hogy üzemelni tudjon? Mi várható az 

Apátságnál, mikorra várható, hogy a romok fel legyenek újítva? A Virágfürdő felújítására van-

e már támogatói szerződés? A Donner rehabilitációja milyen elemekkel folytatódik idén? Az 

idén elindítandó közbringa rendszer fenntartása éves 30 millió forintot igényel. Nem sokallja-e 

az összeget? A fizetőparkolók működtetésének többletköltsége 61 millió forint. Nem sokallja-

e ezt az összeget is? A gyarapodó Kaposvár program részeként 20 millió forint letelepedési 

támogatást ad az önkormányzat. Bizottsági ülésen azt a választ kapta, hogy nem vette igénybe 

senki. Kell-e tenni annak érdekében, hogy ez mindenkihez eljusson? Szeretné kérni, hogy ezen 

javítsanak, hogy mindenki igénybe tudja venni. A Holding tagvállalatai az előző két évet 

jelentős veszteséggel zárták. A 807 millió forintos támogatás mellett is idén 700 millió forintos 

vesztesége lesz. Milyen típusú átszervezésre kell gondolni? Mennyien vették már igénybe a led 

izzócsere programot? A közfoglalkoztatottak bérének önkormányzati önereje 30 millió forint 

volt, az előterjesztésben olvasható, hogy még nem tudják milyen állami támogatás mellett lehet 

működtetni. Van-e már információja ezzel kapcsolatban? 20 millió forinttal többet szán a 

rendkívüli települési támogatásokra. Ha elfogy az időszaki támogatás kerete, akkor növelhető-

e ez az összeg? A víziközmű vagyon átadásával kapcsolatban a 60 milliárd forint felújítási 

igénynek mi az alapja, ez a felújítási program elindul-e, mikor átadásra kerül a víziközmű 

vagyon?  
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Felder Frigyes képviselő kérdése volt, hogy a tegnapi tárgyalásról mit tudhatnak meg, milyen 

feladatokat fog elvonni a kormányzat, jár-e létszámleépítéssel, illetve vagyonvesztéssel? Az 

idei évben jelentős csökkentést terveztek be a kosárlabda, a női és a férfi röplabda támogatására, 

míg a vízilabda és a fociklub azonos támogatást kapnak. Mi ennek a filozófiája? Nem tartja-e 

rendkívül pofátlannak, hogy a Magyar Posta Zrt. duplán fizetteti ki a kaposváriakkal a 

postahivatalok működtetését? 32 millió forintot a kaposváriak fognak fizetni, amit már egyszer 

kifizettek a posta működtetésére. Az intézményi kiadásoknál kevesebb összeget terveztek, mint 

2022-ben. Mi ennek az oka? Érdekelte, hogy kapott-e választ Ursula von der Leyentől? Örül 

annak, hogy Polgármester úr is tud arról, hogy a gáz tőzsdei árak hogyan estek vissza. Mikor 

nyithatnak újra a közintézmények, amik be lettek zárva? Mikor lesz újra normális közvilágítás? 

Az ivóvízszolgáltatással kapcsolatban három indokot említ, hogy miért kell átadni az államnak. 

Fenntartja-e azt az érvelését, hogy az energiaárak miatt kell átadni a víziközművet? A 

minimálbér és bérminimum emelkedésével kapcsolatban kérdezte, hogy nem érzi-e 

ellentmondásnak, hogy a minimálbért és bérminimumot nem tudja a Kavíz kigazdálkodni. A 

harmadik érv, hogy 2013-as szinten befagyasztották a vízdíjat. Nem kellett többet fizetni a 

vízért, de cserébe az összes vagyont elviszik. Ez jól van így?  

 

Kukuly Sándor Mihály képviselő a folyamatban levő beruházásokkal kapcsolatban kérdezte, 

hogy miért nem szerepel a Virág u-i és Pázmány P. utcai épület energiahatékonysági 

korszerűsítése. A 2021. évi költségvetésben szerepelt. A Dorottya házzal kapcsolatban 

kérdezte, hogy a műemlék épületet mikor lakják be? A városi létesítmények 

energiafelhasználást csökkentő céltartalékok között 1 milliárd forintot különítettek el. Melyek 

ezek a beruházások, melyek ezek a létesítmények? Az Elena program miatti energetikai 

felmérés megtörtént. Van-e erről lista? Miért csak a fűtési szezonban üzemel a fűtőmű, ha 

elindul?  

 

Nagy Attila tanácsnok  a kerékpárút-hálózat fejlesztése jól alakult. Nem talált ennek a 

fejlesztésére számot. Van-e mód és lehetőség, hogy a kerékpárút hálózat fejlesztve legyen? 

Konkrétan a Raktár u. és Mol kút közötti rész érdekelné. 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő először eljárási kérdései voltak. A táblázatokat 

megkapták a képviselők időben, de az előterjesztést hétfőn délután öt órakor kapták meg. Mi 

volt az oka a késedelemnek? Miért a pénzügyi bizottság ülése előtt negyedórával tették közzé 

a könyvvizsgálói véleményt? Mire utal a vélemény, amikor így fogalmaz: A „Közgyűlés elé 

terjesztett rendelet-tervezet - véleményem szerint -, megfelel a jogszabályi előírásoknak…” 

Hogy állnak a városban a bérek, mennyivel ér kevesebbet a kaposváriak bére az elmúlt öt évben, 

figyelembe véve a hiperinflációt? Hozzászólásában ismertetni fogja a módosító indítványát. 

Nem érzi-e úgy, hogy tavaly rossz döntést hozott a Közgyűlés, mikor az alpolgármesterek 

illetményét 30%-kal visszamenőlegesen felemelte, az itt dolgozóknak pedig 15%-os emelést 

biztosított az elmúlt évi inflációt tekintve? Ráadásul most egy olyan javaslatot hoz, hogy 

megfelezi az évet és 7,5%-ot emelne január 1-től, júliustól ugyanennyit. Ez az inflációt sem 

követi. Hogy létezik az, hogy 200 millióért gyepcsere és fűtéskorszerűsítés lesz közpénzből, 

mikor ilyen helyzet van? Egy 33,5 milliós tétel, ami a közbringarendszereknek a sim kártya és 

APN rendszerek költsége. Az inflációkövető díjkorrekció szerepel-e már ebben az összegben?  

67 milliót kidob az ablakon újabb görparkra. Járt-e arra, mert a járda, ami a temető felé vezet, 

az nagyon rossz állapotban van. A Városligetben posványos vízzel körülvett állapotok 

uralkodnak. Kapott-e információt arra vonatkozóan tegnap, hogy a számlák és az áremelések 

kapcsán a 27%-os ÁFA-val mit tervez a kormányzat? Ez mindenben, köztük a 

energiaszámlákban is jelentkezik. Megdöbbentette a viziközművek átadása kapcsán, hogy a 

dolgozók bére a minimális bér felett csak nagyon kevéssel keresnek többet. Milyen bérekkel 
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számolhatnak 2023-ban? Az otthoni szakápolásban a civil szervezetekre jutott a feladat. Öt 

hónapra 1.250.000,-Ft támogatást nyújtott az önkormányzat. Most hárommillió a támogatás. 

Mi indokolja a reálcsökkenést? A céltartalékban szerepel 200 millió forint tervezési díj. Nem 

kapott bizottságon választ arra, hogy eddig, amit terveztetett a város, de nem valósult meg, és 

nyilván van tartva, mi ez az összeg? A szociális kiadásokat 100 millióval emeli. Arányosnak 

tartja-e az emelést a vezetők bérének 106 millió emelésével szemben? A Dorottya-ház kapcsán 

most már kettő éve nem látnak változást, hogy például a terasz kinyitott volna. Bizottsági ülésen 

még mindig pályázati kiírásokról és bútorbeszerzésekről hall. Történik-e valami érdemi 

elmozdulás? A koronavírus járvány alatt a kormányzati intézkedés az iparűzési adó felezés 

kapcsán. Kompenzálja a kiesett bevételét az állam, ami egy likviditási kérdés. Ezt folyamatosan 

fenntartani nem szabadna. Fordultak-e az Alkotmánybírósághoz az iparűzési adó felezésével 

kapcsolatban? 53 fővel kevesebb óvodás szerepel a tervezetben. Jelent-e ez csoportösszevonást 

vagy bármilyen változást? Valós-e, hogy az óvodákban délig van óvónő, délután 

gyermekmegőrzés van? Ezt egy tüntető óvónő mondta korábban. A WHO koordinátor, aki 

szerepel az anyagban, ki az és mit fog csinálni? A Turisztikai Kft. mit csinált az elmúlt egy 

évben, hány alkalmazott van, milyen bért kaptak?  

 

Szita Károly polgármester válaszolt a kérdésekre: Egy polgármesteri megbízott lesz, aki 

Ulrich Rita, aki korábban is az volt. Feladata ugyanaz lesz. A BM Heros telephelyét bérli a 

Gidrán, amely a Magyar Állam tulajdona. A BM Heros itt van Kaposváron, de úgy, hogy 

hadiipari gépfejlesztésben fog részt venni. A távfűtéssel kapcsolatban nem kell kötbért fizetni 

Kaposváron. Az a cél, hogy a lehető legkevesebb áramot és gázt kelljen vásárolni azért, mert a 

pazarlásnak vége, bejött a háború, Brüsszel szankciós csomagja, aminek az lett az eredménye, 

hogy az egekbe nőtt az áram és a gáz ára. Ott is marad még egy darabig. Az a feladat most, 

hogy költségek csökkentésre kerüljenek kevesebb energiafelhasználással. Először bent volt a 

város az egyetemes szolgáltatásba december 31-ig. Onnét kijött, akkor adta meg a Kormány azt 

a lehetőséget, hogy nem muszáj csak fixáras szerződést kötni, hanem a követő flóting áron lehet 

szerződést kötni. Ez azt jelenti, hogy világpiaci árat kell fizetni mindig. A települések nagyon 

megosztóak e téren, volt aki maradt fix áron, volt, aki a másik változatot választotta. Nem tud 

pontos összeget mondani, hogy mennyit hoz egy évben, mivel március 1-től szeptember 30-ig 

szól a szerződés. Januári átlagáron lesz fixálva az ár, nem tudja még mi lesz a következő fűtési 

szezonba. Reméli, hogy marad ez a rendszer. Ha január 1-től december 31-ig lenne ez így, akkor 

ez 200 milliós megtakarítást jelent éves szinten. 

 

Szirják Imréné igazgató elmondta, hogy a légszennyezettség-mérő azért nem üzemel, mert 

jogszabály alapján a Baranya Megyei Kormányhivatal üzemeltetheti ezt az állomás. Az 

ajánlatot már megkérték, a szerződés-tervezetet várják. Bízik benne, hogy minél hamarabb meg 

lehet kötni a szerződést az üzemeltetésre.  

 

Szita Károly polgármester a fűtőmű próbaüzeme folyik, az átadás határideje is megvan, ami 

február 22-én lesz. Az idei fűtési szezonban még nem segít, de a következőben már igen.  

 

Szirják Imréné igazgató elmondta, hogy a TOP Plus adott arra lehetőséget, hogy azok a 

városok, akik erre jogosultak, a fenntartható stratégiájuk elkészítésére támogatást nyerjenek. Ez 

elkészült. A 80 millió forint annak a támogatási köre, aminek a részeként készül el ez a 

fenntartható városfejlesztési stratégia. A 80 millió forintból kötelezően megvalósítandó egyéb 

tanulmányokat is el kell készíteni. Digitális átállás, zöld átállás, pénzügyi dokumentumok. Van 

lehetőség a vízkárelhárítási terv felülvizsgálatára is. Erre adták be a pályázatot, a támogatási 

szerződés megkötése folyamatban van. Aláírás, jóváhagyás után a Közgyűlés elé fogják 

terjeszteni a fenntartható város stratégiát.  



13 
 

 

Szita Károly polgármester a külterületi utakkal kapcsolatban elmondta, hogy a fenntartása, 

működtetése a jelenlegi színvonalon túlmenően, ha valaki oda aszfaltos utat akar, akkor közös 

összefogással valósuljon meg, de ha vizet akar, akkor is. A külterületi közműberuházási alapot 

erre használják. Közös hozzájárulással az ottélők és a város anyagi hozzájárulásával lehet 

megvalósítani beruházásokat. Nagyon sok utca megújult úgy külterületen, hogy ebből az 

alapból kaptak támogatást. Most is folyik a toponári hegyen a vízrendszer kiépítése, előkészítés 

alatt van a füredi szőlőhegyen, a Lonkahegyen is készült ilyen beruházás. Ennek 500 millió 

forint a kerete. Márciusba összeül a bizottság és ki lesz írva a pályázat erre a támogatásra. Ma 

reggel tájékoztatta igazgató asszony, hogy hamarosan ki lesz írva a kemping közbeszerzése. A 

Modern Város Program keretén belül olyan megállapodást kötöttek, hogy 2 milliárd forint áll 

rendelkezésre. Kettő pályázatot írtak már ki azért, mert 4 milliárdra érkezett pályázat. 

Üzemeltető nélkül nem engedi megépíteni a négycsillagos kempinget. A műszaki tartalomba 

már megállapodtak, ennek alapján lesz kiírva a pályázat. Az apátságnál beérkeztek az ajánlatok. 

Vannak köztük érvényesek, olyan is, amely belefér a rendelkezésükre álló keretbe. Lefolytatják 

a közbeszerzési eljárást, akkor eredményt lehet hirdetni.  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a Dorottya-házzal kapcsolatban elmondta, hogy jelen 

pillanatban a Tourinform Iroda és a digitális jólét központ működik. Szerették volna, ha 

megvalósulhat egy melegkonyhás, színvonalas étterem. Ehhez előkészítettek minden műszaki 

tartalmat, beküldték az Államkincstárhoz. Sajnos nem lehet melegkonyhás étterem. Most 

kiveszik a melegkonyhának az eszközeit és az eredeti lesz megvalósítható. Ezt a napokban 

küldik meg az Államkincstárnak. Bízik benne, hogy rövid időn belül választ kapnak rá és 

kiírható lesz a közbeszerzés. Ez a fennmaradó részen lesz.  

 

Szita Károly polgármester még nem tett le róla, hogy melegkonyhás legyen ez a hely. A 

Virágfürdővel kapcsolatban elmondta, hogy a források kutatásra a polgármesteri megbízott 

feladata. Jelenleg nincs rá forrás. Olyan struktúrát működtetnek, amely jelenlegi működési 

formáját tekintve a mai áron 900 millió forint veszteséggel tud üzemelni. Ha megemelnék a 

díjakat, hogy ez ne legyen, akkor senki nem menne be. Gyógyászatra sem lehet elkérni a piaci 

árat, mivel ez gyógyításra van. Az új medence már energiahatékony. Ennek üzemeltetéséhez 

kaptuk 80 millió forintot. Összehívtak egy csapatot, amelynek az a dolga, hogy megtalálja a 

megoldást és január 30-ig ez meg is fog történni, amely az egész létesítmény tekintetében 

energiahatékonyabbá teszi a működtetést. Ezt az egymilliárd terhére meg szeretné valósítani. A 

termálvizet szeretné hasznosítani az energiacsökkentésre. A szivattyúk nagyon sok energiát 

használnak. A felújítás előtt az energiahatékonysági beruházást kell megvalósítani. A Donneri 

rehabilitáció folytatódik. Jelenleg a területek megszerzése folyik, ami nem látványos. Az idei 

pénz is erre fog menni. A közbringa működtetése nagyon sok. Megnézték a többi működtetőt 

is, és még ez volt a legolcsóbb. Reméli, hogy tudják majd olcsóbban is működtetni. Nőtt a 

fizetőparkolók üzemeltetési költsége is. 

 

Balogh Beáta igazgató elmondta a fizetőparkolókkal kapcsolatban, hogy növekszik a kiadás, 

de növekszik a bevétel is. A bevétel emelkedéssel kapcsolatosan vannak olyan járulékos 

költségek, ami arányosan megemelkedik. Különböző jutalékot kell fizetni a rendszerek 

használata után. Több ellenőr van, így a bérköltségek is emelkedtek. Minél több, a büntetés, 

annál több fizetési eljárást kell elindítani. Ennek a költségei is emelkedtek. A bevétel 

finanszírozza a díjemelkedést.  

 

Szita Károly polgármester a letelepedési támogatás kérdését máshogy is fel lehetett volna 

tenni. Az az érdekük, hogy az agglomeráció együttélését biztosítsa. 115 ezer fő, aki érdekelt 
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abban, ami Kaposváron történik. 25%-a az óvodásoknak nem kaposvári, hanem vidéki, a 

munkahelyek 50%-át vidékiek töltik be, a középiskolásoknak több, mint fele nem kaposvári. 

Ez így normális. A fejlesztések elindulásával a munkaerőigényeket nem lehet kiszolgálni, ezért 

kell a másik oldalról elindulni azzal, ami a Kométánál is nagyon nagy kihívás lesz. 

Munkáshotelek kellenek a városba, mert nem tudja máshonnét a munkaerőt pótolni, csak 

messziről. Az előttünk levő egy évben véleménye szerint át kell rendezni a finanszírozási 

rendszert is. Amit most szolidaritási hozzájárulásként kap a város, szerinte azt a térségre kellene 

fordítani. El kell dőlnie a következő hónapokban, hogy milyen irányba kell elindulni. Lehet 

telekvétel, lehet szolgálati férőhely, amit a legfontosabbnak tart. Ő ezt szeretné. Az 

agglomeráció erősítését tartja fontosnak, mivel egymásra van utalva mindenki. Ennek ellenére 

a vidéknek is élnie kell. 15 éves a Holding. Akkor, amikor megszűnt a régi struktúra, azzal a 

szándékkal hozták létre az újat, hogy ne kerüljön annyi pénzbe, amennyibe addig került. Ellátta 

a feladatát, csak harmadával kevesebbe került a városnak. Sajnos az energiaválság miatt egyre 

magasabb, és egyre több hozzájárulást kért. A 2,6 milliárd forint ellenére 700 millió forint 

vesztesége van. Eljött az idő, hogy más formát kell kitalálni. Nem megszüntetni kell, hanem 

hatékonyabb struktúrát kell kialakítani. Felkérték az IFUA-t, aki kialakította a Holdingot, hogy 

készítsen egy tanulmányt, hogyan lehet átalakítani a jelenlegi struktúrát, hogy kevesebb 

önkormányzati támogatást kelljen adni. Erre három hónapot kaptak.  

 

dr. Pintér Rómeó alpolgármester elmondta a LED csereprogrammal kapcsolatban, hogy 

valamivel több, mint kettőezer kaposvári háztartás regisztrált a programba. Pontos számot 

délután fog küldeni. Az izzók hétfőn érkeztek meg a partner szentendrei telephelyére. Február 

első hetében fogják szállítani Kaposvárra, amit ki is osztanak. Megkezdték már az 

egyeztetéseket, hogy 2023-ban is valamilyen módon legyen együttműködés.  

 

Szita Károly polgármester nincs róla tudomása, de a közfoglalkoztatotti program addig fog 

működni, amíg szükség van rá. Ez a rendszer akkor alakult ki, mikor nagyon magas volt a 

munkanélküliség a Gyurcsány kormány idején. Valamit ki kellett találni erre a helyzetre. 

Véleménye szerint jobban esik az ember lelkének, ha fizetést kap. Ezért több pénzt kaptak, mint 

a munkanélküli, de kevesebbet, mint a rendes bér. Ezután könnyebb volt elhelyezkedni a 

munkahelyeken. Most már kevesen vannak, de rájuk szükség is van, amíg nem tudnak 

elhelyezkedni. Vannak olyanok, akik ezzel megelégednek, de nem jó ez így. Nagyon sokan 

közfoglalkoztatotti munkaviszonyból lettek ugyanott munkavállalók. A rendkívüli települési 

támogatással kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondta, hogy természetesen, amíg igény van 

rá, biztosítani fogják. 100 millió forinttal emelték meg a támogatások összegét, azért, mert ha 

tovább megy fel a fa ára vagy tovább emelkedik a villany, gáz ára, akkor legyen miből segíteni 

a rászorulóknak. Az államok most nem vásárolnak gázt, mert feltöltötték a tározóikat, enyhe a 

tél, ezért most alacsonyabb az ára. Ahogy fogynak majd tartalékok, úgy fog emelkedni az ára. 

A víziközművel kapcsolatos kérdésekre az előterjesztés tárgyalásánál válaszol. Elmondta, hogy 

amit kárt okoznak azzal, ha nem engedik átadni az Állam részére a vizet. Miniszterelnök úrral 

sok mindenről beszélgettek. A Megyei Jogú Városok Szövetsége Elnökeként hívta meg. 

Tájékoztatást kellett adnia a kialakult háború, brüsszeli szankciók, energiaválság, mindennapi 

élet stabil működtetéséről. Összefogó képet adott valamennyi városról pártállástól függetlenül. 

Közösen fognak dolgozni, hogy hogyan lehet könnyebben átvészelni ezt az időszakot. A 

Kormány nem akarja elvenni a vizet, ami az övé, lehetőséget ajánl arra, hogy hogyan lehet 

azokat a problémákat megoldani, amiben segíteni tud. Ugyanez fogalmazódott meg 

sportlétesítményeknél. Azokat a pontokat keresik, amiben segíteni tudnak, hogy tudjanak 

kifizetődő árakon üzemelni. Arról beszéltek, hogy melyek azok a pontok, amelyek nehézséget 

okoznak az önkormányzatok számára. Ez a működtetés volt. Elmondta, hogy az energiaválság 

következtében alakult ki a működtetési nehézség. A sporttámogatásokkal kapcsolatban 
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elmondta, hogy ez három lábon áll. Az egyik a kiemelt sportegyesületek támogatása, amely 

közvetlenül jelenik meg a költségvetésben, a másik a sportalap. Ezek nem költségvetési évre 

vannak adva, hanem bajnokság idejére. Tervezni kellett valamit, a júniusi előterjesztésben lesz 

majd bent a tényleges támogatás. Sokallja a postának adott kifizetést. Kőkemény küzdelem volt, 

hogy a két posta újra nyitva legyen. Alá is lett már írva a szerződés. Sokkal magasabb árat 

kértek, mint ami kialakult a végére. Az intézmények költségvetésében az energiaárak lettek 

nagyon magasak, kevesebb energiafelhasználással. 

 

Balogh Beáta igazgató elmondta, hogy csak a személyi juttatások előirányzata csökkent, a 

céltartalékban lesz bent a béremelés. Év közben fogják lebontani az intézményeknek, ha azt 

hozzáveszik, akkor nem csökkent ez az összeg.  

 

Szita Károly polgármester rákérdezett a levélre. A tájékoztatás szerint elkészült már ez a 

levél, de még mindig nem érkezett meg. Megkérdezi ma is, várja a választ. A fűtési szezon 

nyitnak a bezárt intézmények, de nem mindegyik. Ezek a helyzetek kihozzák azt is, ha nincs 

szükség valamelyikre teljes üzemeltetéssel. Lesz olyan, amelyiket nem nyitják újra vagy 

kevesebbet lesz nyitva. A könyvtár például így marad, ahogy most van. A Szivárvány nem volt 

kihasználva, amíg működött. Átgondolják majd a működtetést. A közvilágítással kapcsolatban 

elmondta, hogy például a szombathelyi polgármesterrel beszélt, és náluk ledes az összes lámpa, 

de nem tudnak fényerőt szabályozni. Náluk nem olyan drága ezért, mint Kaposváron, mivel a 

led világítás olcsóbb. Ha majd lehet szabályozni az égők fényét, akkor át fogja rendezni az 

életet, hogyan lehet működtetni a leghatékonyabban a közvilágítást. Az áramnál nem lehetett 

megoldani az éjszakai áram miatt a flótingos fizetést, egy külön megállapodás kellett hozzá. Az 

Eötvös azért nincs bent, mert a Szakképzési Központ csinálja meg az energiahatékonysági 

beruházást. Az Építőipari, a könyvtár, és a Noszlopy lesz megcsinálva a költségvetésben levő 

összegből. Az egymilliárdot a fürdőre költik és a geotermiai próbafúrásra. Kérte, hogy Nadrai 

képviselő úr részére adják oda a geotermiai tanulmányt. A tanulmányban sajnos nincsenek jó 

hírek. Megfelelő hőmérsékletű és mennyiségű víznek kell lenni hozzá. A város két szélén van 

a két hely, amit szeretnének üzemeltetni vele. Megváltozott a napelemek rendszere is. Lantos 

miniszter úr nyilatkozata a napokban jelent meg, olvassa el. Van olyan városi körzet náluk is, 

ahova lehet még napelemet feltenni, mert tárolható az áram. Akkor veszi át a legnagyobb terhet 

a gáztól a fűtőmű, amikor fűtés van télen. Működni fog nyáron is az új zöldfűtőmű. A 

kerékpárút akkor lesz folytatva, ha a brüsszeliek megadják azt a 14 milliárd forintot, ami a 

városé. Füredre és az Egyetemig szeretné folytatni, onnét a Desedáig. A háború miatt nem adják 

meg. Reméli, hogy a lengyel választások után ez megváltozik. Az 50 méteres szakaszt, ami 

földes a Füredi úton, azt befejezik. A Kaposfüred és Füredi út közötti szakaszra ki lesz írva a 

feltételes pályázat, kíváncsi lesz, mennyi az ára. A költségvetéshez nem kellene szöveget adnia, 

de amit fontosnak tart, azt írja bele. A többit a táblázatokból ki lehet nézni, ami kiment 

határidőben. A bérekkel kapcsolatban képviselő úrnak mondta, hogy azzal támadta egy évvel 

ezelőtt, hogy nem ad béremelést, most ad. Az sem jó? Most 60 nem 50. A Rákóczi pályát azért 

újítják fel, hogy lehessen focizni, a fűtést azért, hogy hatékonyabb legyen. A közbringa elindul 

és reméli, hogy népszerű lesz, és szükség lesz arra, hogy bővítsék. A görpark területét 

megvették 6 millió forintért 30 helyett és hasznosították a fiatalok kérésének megfelelően. Ez 

egy lápos terület, ami vizes még, mert nincs még kész a csapadékvíz elvezetés. A vízművek 

dolgozói szeretné, ha jóval többet keresnének, annyit, amennyit az állami vízműbe dolgozók 

keresnek. A szakápolás megváltoztatásával semmi gond nincs, működik. A 200 milliós 

összegből készülnek arra, hogy a 14 milliárd forintot jól tudják elkölteni. Például a Kisgáton 

kikötnek egy úttal a Guba S. utcába is. A tervezésre költik ezt az összeget. Az óvodákban 

délután már nincs óvodai foglalkozás. Délután alszanak a gyerekek, utána gyermekfelügyelet 

van.  
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-----Hozzászólás költségvetéshez----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő javasolta, hogy 840 milliós energiaár emelkedés miatti 

támogatásából minden kaposvári háztartásnak 10.000 Ft-ot biztosítson ugyanúgy, ahogy a 

járvány alatt maszkot kapott minden háztartás. Az itt élők sötétben botorkálnak, a város 

szemetes, úgyhogy mindenki egyformán szenved ettől az időszaktól.  

A másik javaslati pontja, hogy a jelenlegi három alpolgármestert egy főre csökkentse, a bérüket 

70%-ban állapítsák meg és ne 90%-ban. 

A hivatali bérek tíz éven belüli értékalakulásáról egy tájékoztatót szeretne kérni, egy bértáblát 

kért azoknak, akiknek nincs. A pályakezdő többet visz haza, mint aki 40 éve itt dolgozik.  

Az intézményhálózatban, gazdasági társaságoknál, hivatalban javasolta, hogy garantált 

bérminimum + 10% alatt keresők nettó 20.000,-Ft bérkiegészítő támogatást kapjanak egészen 

addig, míg ez az infláció nem szűnik meg. 

A rendelet-tervezetekkel kapcsolatos módosító indítványokat a Jogi Bizottság tárgyalta és 4:2 

arányban nem támogatta. Az egyik a 60 ezer forintos illetményalap, amely ne július 1-től lépjen 

életbe, hanem január 1-től.  

Az ügyintézők illetménykiegészítése álljon vissza a régi rend szerint.  

Javasolta, hogy a képviselők ne parkoljanak ingyenesen. A költségvetésbe a polgármesteri 

megbízottak kerete 3 millióra csökkent, ennek örült.  

A helyi népszavazásról szóló rendelet-tervezet kapcsolódott az alapelvi szinten megfogalmazott 

polgármesteri anyaghoz. Ezért ragaszkodott, hogy a költségvetést egybe kezelve időben kapják 

meg. Az ide év arról szól, hogy biztonságba tudják a jövőt, hogy megvédjék, ami már megvan. 

Erre akkor van esély, ha túl azon, hogy a helyi népszavazási százalékot 25%-ről 10%-ra 

szállítják le, kötelező népszavazási körbe kerüljön a környezetet terhelő beruházások indítása, 

helyi közszolgáltatások tulajdonváltása, illetve a lakosság egészét terhelő pénzügyi vállalás, 

ami a kötelezően és önkéntesen ellátott feladatok finanszírozását veszélyezteti, valamint a 

képviselők önmagukra hozott kedvezmények köre is népszavazás alá kerüljön.   

 

Nagy Attila tanácsnok megköszönte a kerékpárutas kérdésére adott választ. Megköszönte a 

munkáját és az érdekérvényesítést a postákkal kapcsolatban. Örült, hogy a Háromkirályok túrán 

részt tudott venni, és az adományokat is szétosztották.  

 

Torma János tanácsnok rosszabbra számított a költségvetés kapcsán, de az a véleménye, hogy 

jó költségvetés a körülményeket figyelembe véve. Valóban biztonsági költségvetés ez. Az 

energiabiztonságot, energiafüggetlenséget jól bizonyítja a zöldfűtőmű, ha elindul, mivel 

jelentős mennyiségű gázt lehet megtakarítani. A szociális biztonságot fogja biztosítani az a 100 

millió forint, ami bekerült. Ez több mint egy biztonsági költségvetés a véleménye szerint. A 

megkezdett beruházások folytatódnak, amire 200 millió forint szerepel, 500 millió forint az 

intézmény felújításokra, 200 millió forint az energiaár emelkedésekre. Örül, hogy tavasszal 

elindulhat az egészségközpont működése. A választókörzetét érintően kiemelte, hogy az idei 

évben egy intenzívebb, hatékonyabb várostakarítást szeretne. Nemcsak a szemét eltakarítására 

gondol, hanem akár az elszáradt faágak elszállítására, a falevelek elszállítására, a sávos 

útszegélyek tisztítására, karbantartására. Támogatni fogja a költségvetést.  

 

Kárpáti Tímea tanácsnok Torma tanácsnok úr szinte mindent elmondott, amit szeretett volna. 

Azt kívánja, hogy teljesüljön ez a költségvetés, mert akkor mindenki nyugodt lehet. Javasolja 

elfogadásra minden képviselőnek. 

 

dr. Szép Tamás tanácsnok is megemlékezett Szabados Péterről, mivel ő is a kezdetektől 

képviselő és 1988. óta dolgozott vele együtt. A költségvetésben több ezer tételből álló számsor 
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van. Nehéz munka ennek összeállítása. A Donneri rehabilitációs programmal kapcsolatban 

elmondta, hogy ezt a programot 10-15 év alatt lehet megvalósítani, de ez a 20 millió forint 

rendkívül kicsi összeg még akkor is, ha például másik körzeteknek a fejlesztési lehetőségéhez 

viszonyítja. Ha egy traffipax cseréje 9 millió forintba kerül, akkor az ingatlanok felvásárlására 

a 20 millió forint nagyon kevés. A városban nagyon sok idős él. Az ő problémáik egyre 

nagyobbak lesznek. Kevés a hely az idősotthonba, a demensek gondozására nagyon kevés a 

gondozó a Liget Otthonba. Kérte kezelni a problémát például alapítványok felé. A költségvetést 

elfogadásra javasolta. 

 

Pintér Attila képviselő azért kérdezett ár a BM Heros telephelyére, mert pár hónappal ezelőtt 

azt olvasta a sajtóban, hogy a harcijárműveket más fogja összeszerelni, aki 49%-ban állami 

tulajdonú. Polgármester úr tájékoztatása szerint nem ő fogja összeszerelni, de fontosabb, hogy 

foglalkoztatni fogja a kaposváriakat. A fürdő felújításával kapcsolatban elmondta, hogy érti a 

logikát, hogy először energiatakarékosságot célzó fejlesztéseket valósítanak meg. 

Versenyképes vonzerő lehet a városnak, és időnként fejleszteni kell. Ha meg lehet valósítani a 

közvilágításban az égőcserét, akkor nagyon sokat lehet spórolni vele. Vannak olyan városok 

már, ahol meg tudják oldani, hogy a fényviszonyokhoz igazítják a világítást. Van erre 

vonatkozó fejlesztés már szerencsére, akkor jobb helyzetben lesz a város. Nehéz időnként 

eldönteni, hogy azért nem világítanak mert ki lettek iktatva vagy azért, mert rosszak. Vannak 

olyan utcák és kereszteződések, ahol nem felel meg annak a kritériumnak, amit korábban a 

Polgármester úr jelzett, hogy ne legyenek életveszélyes helyzetek a közlekedésben. 

Külterületen és belterületen is vannak olyan részek, ahol nem működik jól a világítás. A Szent 

Imre u-i kereszteződésben nem volt rendes közvilágítás több napon keresztül. A közbringa 

rendszert illetően örülne annak, ha megvalósulna a bővítés. Az izzócsere programnak és a 

folytatásnak örül. A viziközmű felújítást azért érintette, mert benne van az előterjesztésben. 

Szerdán a rendkívüli bizottsági ülésen nem tudták, hogy mekkora értékű vagyonátadásról van 

szó.  

 

Felder Frigyes képviselő a viziközművel kapcsolatban elmondta, hogy azért rossz ötlet átadni 

a viziközmű hálózatot. 

 

Szita Károly polgármester kérte a képviselőt, hogy a napirendhez szóljon hozzá.  

 

Felder Frigyes képviselő a klímaváltozás már Magyarországon is érezteti hatását. Több 

településen is vízhiányos állapot alakult ki. Nem látja jó stratégiának, hogy a szolgáltatás 

kikerüljön a város kezéből. Nem igazán látja, hogy mi szükség van a vagyon átadására ahhoz, 

hogy a vízhálózat felújításra kerüljön és megfelelően tudjon működni. Véleménye szerint nincs 

szükség vagyonátadásra, mert ugyanúgy az adófizetők fogják kifizetni. Meg lehetne azt oldani, 

hogy a szükséges pénzt a Kormány adja. A közintézmények alacsony kihasználtsága reméli, 

hogy tanulságul szolgál a tervezett beruházásoknál. A napelemmel kapcsolatos interjút nem 

olvasta. Véleménye szerint az a probléma, hogy nem éves, hanem havi elszámolás lesz. A 

Városligetben majdnem minden nap jár, és valóban vannak csapadékelvezetési problémák.  

 

Szita Károly polgármester megköszönte a hozzászólásokat. Kérte a jegyzőt, hogy 

tájékoztassa melyik módosító indítvány törvényes és csak azt szavaztatja meg. Nagy Attila 

képviselőnek elmondta, hogy minden egyes fejlesztésnél azzal az optimizmussal indul el, hogy 

sokan fogják használni. Nem tudni mi lesz. A lényeg, hogy ne kerüljön sokba. Egy város akkor 

tud igazán élni, ha egy közösség élteti. Az a közösség a jó, amelyik nem politikai nézet szerint 

él, hanem ami nekik fontos. Együtt megoldják a problémákat, örömöket osztanak meg. 

Véleménye szerint ezért erős Kaposvár. Kérte a képviselőket, hogy a körzetükbe építsék a 
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közösséget. Megköszönte Torma János szavait. A Városgondnokság 800 millió forint 

költségvetési támogatást kapott tavaly most 1,2 milliárdot. Többet kért. Ebből kell rendbe 

tartani a várost. Jelezze, ha valami problémát talál, mert akkor lehet hatékonynak lenni. A 

Donnerra másfél milliárd forint lett költve az elmúlt két évben. Egy munka nem úgy van, hogy 

lakottan ledózerolnak egy ingatlant. Az Eszterházy-híddal indultak el, utána mentek beljebb. 

Megépítették a Csík Ferenc sétányt, ami jó döntés volt. Befelé menet lesz egyre használhatóbb. 

A park után a templom előtti tér is rendbe lett rakva. A volt ÁFÉSZ épülete tavasszal megújul. 

Nem lehet bemenni a belső udvarokba, ahol emberek laknak, nem sajátíthatja ki addig, amíg 

nem oldja meg a lakhatásukat. 2030-ig a Donner rehabilitálva lesz. Utat csak akkor tud 

szélesíteni, ha már nem laknak ott. Az idősotthonok tekintetében igazat adott a képviselőnek. 

Sajnos sehogy sem támogatja az Unió. Nincs rá lehetőség, hogy idősotthont építsenek a 

városok. A fiataloknak már nem fér bele az időskori gondoskodás, pedig véleménye szerint az 

lenne a jó. Kevés az idősotthon. Szerencsére egyre többen vállalkoztak, vállalkoznak arra, hogy 

az időseket gondozzák. Ez nagyon nehéz kihívás. Ez a felelősség a család és az önkormányzat, 

állam között tud megoszlani. Az újságírók elég kreatívak, nem mindig írnak igazat. A város 

szempontjából mindegy, a lényeg, hogy a gyártás induljon el. Lehet, hogy új terület kell hozzá, 

de van mögötte egy 3,5 hektáros terület. A fürdő kapcsán megköszönte a támogatást. Ő is 

versenyképes szolgáltatásnak tartja az ottani munkát. Az egész komplexumban. Ezért is hajtja 

a szállodát is, aminek az első körét elfújta a háború. Reméli, hogy a második körben sikerül. 

Az baj, ha nem elégséges a világítás a csomópontokban, gyalogátkelőhelyeknél. Azok az 

oszlopok, amelyek meg vannak jelölve és nem ég, azt kikapcsolták. Ha nincs megjelölve, akkor 

az rossz, amit be kell jelentetni és meg kell javíttatni. 9600 oszlopból 18 bejelentett hiba volt 

hétfőn. Mindenki kért, ha olyan oszlop nem ég, amelyik nincs megjelölve, akkor jelezze. 

Reméli, hogy lesz rá igény, hogy bővíteni kell a közbringát. 18 dokkolóval indul a rendszer, de 

reméli, hogy szükség lesz arra, hogy több helyre is telepíteni kelljen. Lehet, hogy nem újat kell 

építeni, de megnézik, hogy a meglévőket mennyien használják. Átadta a szó Jegyző úr részére, 

hogy melyik módosító indítványokról kell szavazni.  

 

dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy hat a határozati módosító indítvány lett előterjesztve. 

A főállású alpolgármesterek számának korlátozásáról szólót az SZMSZ módosítja, rendeletet 

határozattal nem lehet módosítani. A négy rendeletmódosító indítvány közül kettő nem állja ki 

a jogszerűség próbáját. A parkolási rendelet módosítása, illetőleg a helyi népszavazásra 

vonatkozó rendelet módosítására, mert ezek a rendeletek nem szerepelnek a napirenden, ezért 

módosító indítvány sem lehetséges. Három határozati javaslatról és kettő rendeletmódosításról 

lehet szavazni. Szavazni lehet arról a határozati javaslatról, amely arról szól, hogy az állam által 

Kaposvárnak adott 840.540.279,-Ft-os támogatásból minden kaposvári háztartásnak 10.000,-

Ft-ot biztosít.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5750   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:28  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József állami támogatásból minden háztartásnak 

juttatandó összegről szóló módosító határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott: 
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 3 20.00 16.67 

Nem 12 80.00 66.66 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

dr. Csillag Gábor jegyző a közgyűlés utasítja a Polgármestert, hogy az éves költségvetési 

rendeletben javasolt illetményalaphoz készítsen elemzést, az előterjesztés részeként bemutatva 

az illetmény vásárlóértékének alakulását, összehasonlítva a Kormányhivatalban, Magyar 

Államkincstárban és a NAV megyei igazgatóságán megállapított bérekkel. Az elemzés alapján 

szerepeltesse az illetményalap szükséges mértékét, megjelölve annak forrását biztosítva annak 

megalapozott döntését.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5751   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:29  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József illetményalappal kapcsolatos módosító 

határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

dr. Csillag Gábor jegyző Kaposvár Megyei Jogú város Közgyűlése utasítja a Polgármestert, 

hogy készítsen előterjesztést, amely tartalmazzon elemzést a hivatali bérek utóbbi 10 évben 

való alakulásáról, annak értékállóságáról, az árváltozások összehasonlítása függvényében. 
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Szavazás eredménye 

 

#: 5752   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:29  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József hivatali bérek elemzéséről szóló módosító 

határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

dr. Csillag Gábor jegyző Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése önkormányzati szférában, 

intézmények, hivatal, gazdasági társaságok, dolgozók részére, akik garantált bérminimum + 

10% vagy az alatt keresnek, nettó 20.000,-Ft inflációs bérkiegészítést állapít meg havonta, 

amelyet minden hónap 15. napjáig utal a dolgozók számára.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5753   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:30  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József bérkiegészítéssel kapcsolatos módosító 

határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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dr. Csillag Gábor jegyző a Közgyűlés felkéri a Jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal azon 

dolgozói részére dolgozzon ki bértáblát, akiknek a jövedelme nem a köztisztviselői illetmény 

alapján képződik és terjessze a Közgyűlés elé. A bértábla elfogadásáig a rendkívüli megélhetési 

válság miatt inflációs bérkiegészítést állapítson meg a legalacsonyabb bérrel rendelkezőknek, 

egyeztetve a dolgozói érdekképviselettel annak összegéről és formájáról.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5754   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:30  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József bértábla kidolgozásával kapcsolatos 

módosító határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy dr. Nadrai Norbert költségvetési rendeletének 

módosítására vonatkozó rendeletről, amelyben az illetmény alap emelése 2023. január 1-től 

60.100,-Ft, szavazhat a testület.  

Szavazás eredménye 

 

#: 5755   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:32  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: dr. Nadrai Norbert József költségvetési rendeletének módosításáról a testület az 

alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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dr. Csillag Gábor jegyző a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 

26/2019-es rendelet módosításáról, amelynek lényege, hogy 2023. évben a felsőfokú 

végzettségűek részére az alapilletmény 40%-a, a középfokú végzettségűek részére az 

alapilletmény 20%-a legyen a bérkiegészítés. Erről szavazhatnak a képviselők.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5756   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:32  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József 26/2019. sz. rendelet módosításáról az 

alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5757   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:32  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület az előterjesztés határozati javaslatáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 75.00 66.66 

Nem 1 6.25 5.56 

Tartózkodik 3 18.75 16.67 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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3/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta az Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló előterjesztést és a következő határozatokat hozta. 

 

1. A Közgyűlés az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-ra 

figyelemmel, a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 

45. § (1) bekezdés a) pontja felhatalmazása alapján a 353/2011.(XII.30.) 

Kormányrendeletben meghatározottak szerinti saját bevételeinek, valamint a stabilitási 

törvény 3. § (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek a költségvetési évet követő 3 évre várható összegét a következők 

szerint állapítja meg: 

                                                                                                                                      (e Ft-ban) 

Megnevezés 2024. év 2025. év 2026. év 

Saját bevételek összege 8.184.629 8.184.629 8.184.629 

Saját bevételek 50 %-a 4.092.315 4.092.315 4.092.315 

Az önkormányzat adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettség  

12.822 1.822 1.822 

 

Felelős:                        Szita Károly polgármester 

Közreműködik:           Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:                     2023. december 31.  

 

2. A Közgyűlés a Környezetvédelmi Alap 2023. évi 5.000 e Ft bevételét a költségvetés 

céltartalékában szereplő Környezetvédelmi Alapba helyez a természeti és az épített 

környezet védelmét szolgáló tevékenységek pályázat útján történő támogatására. A 

Közgyűlés felhatalmazza a Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Műszaki Bizottságot 

a pályázati eljárás lefolytatására. 

 

Felelős: Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Szirják Imréné igazgató 

 Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő: 2023. december 31. 

 

3. A Közgyűlés úgy határozott, hogy az önkormányzati költségvetési szerveknél lévő üres, 

illetve megürülő álláshelyek 2023. évben az álláshelyek fenntartása szükségességének 

fenntartói felülvizsgálatát követően tölthetők be. 

 

Felelős: Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő: 2023. december 31. 

 

 

4. A Közgyűlés a Polgármesternek a költségvetési rendelet elfogadásáig folytatott 

átmeneti gazdálkodásról szóló beszámolóját tudomásul veszi. 

 

Felelős: Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő: azonnal 
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Szavazás eredménye 

 

#: 5758   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:33  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a költségvetési rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 75.00 66.66 

Nem 3 18.75 16.67 

Tartózkodik 1 6.25 5.56 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 1/2023.(I.30.) önkormányzati 

rendeletét az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről, mely a jegyzőkönyv mellékleteként 

csatolva. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5759   Száma: 23.01.27/2/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 11:33  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 

rendeletről az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 100.00 83.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 2/2023.(II.1.) önkormányzati 

rendeletét a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény végrehajtásáról szóló 26/2012. (IV. 

27.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
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dr. Nadrai Norbert József képviselő Ügyrendi tájékoztatta a testületet, hogy a Jogi Bizottság 

mindegyik javaslatról szavazott, mert jogszerűnek ítélte.  

 

dr. Csillag Gábor jegyző pontosított, hogy a bizottság véleményezi az előterjesztéseket a 

képviselőtestület pedig dönt. A Jogi Bizottságnak az volt a véleménye, hogy nem támogatja a 

javaslatokat.  

 

 

-----3 Előterjesztés a Kaposvári Turisztikai Marketing Nonprofit Kft. ügyvezetőjének 

megválasztásáról ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester köszöntötte Péter Attilát. Az előterjesztés arról szól, hogy 

döntsenek, hogy kit javasol a taggyűlésnek, hogy a Kft. ügyvezetője legyen. Megköszönte Péter 

Attilának, hogy vállalta a feladatot, amennyiben a taggyűlés megválasztja. Megköszönte az 

előző ügyvezető munkáját, aki 50 eFt-ért dolgozott. Nagyon sokat dolgozott azért, hogy most 

valaki befejezze a feladatot. A Tourinform Iroda működtetése csak egy része a munkának, az 

egész turisztikát beleértve kell menedzselnie a Zselicet is beleértve, hogy érdemes erre a 

környékre ellátogatni. A cél az, hogy valódi turisztikai célponttá váljon a Zselic Kaposvárral 

együtt. A turisztikán belül egy olyan ágat kell, hogy kifejlesszen, amely közvetve és közvetlenül 

hozzásegít bennünket, hogy egészségesebb legyen a város, és ebben a mozgást, a 

természetközeli kultúrát is beleérti. Ezt vállalta. Átadta a szót Péter Attila részére. 

 

Péter Attila jelölt elmondta, hogy számára kedves és büszkeségre okot adó dolgaik közül a 

tankönyvekben be van zsúfolva a Somogy-Zalai dombságba, a turisztika 2.0 2030-ig szóló 

turisztikai koncepcióban egy hófehér folt Kaposvár, a Zselic, a Deseda. Még egy éjszakás vagy 

annál több éjszakás program itteni eltöltésére sincs egyetlenegy ajánlat sem. Amire büszke a 

város a Csiky, Rippl-Rónai, a fő utca, Virágfürdő sajnos nem kapnak az országban olyan hírt, 

információt, amiért más helyről vendégek érkezzenek és több éjszakát töltenének el. Sokat tett 

eddig, a legutóbbi Aktív Magyarország Konferencia értékeléséből idézte, hogy amíg a 

hirdetések csak az ötödik helyen találhatók abban a sorban, hogy miért keresnek fel egy-egy 

régiót emberek, az első és második helyen az szerepel ebben a kimutatásban, hogy vagy már 

más itt járt és azt mondta, hogy érdemes neked is, vagy gyere velem, menjünk el oda, mert jót 

hallottam róla. Ez a kettő, több, mint a fele az oda érkező vendégeknek. Egy másik Zselic 

konferencián azt mutatták ki, hogy a Zselic legnagyobb vonzereje a csendessége, a magánya, a 

nem az agyongyalogolt utak, nem a felfedezett dolgok. Ez pedig azt jelentené, hogy nem 

magának egy-egy turisztikai célpont fejlesztését, hirdetését gondolja erősíteni, hanem mint 

Kaposvár-Zselic-Deseda aktív turisztikai programot, amelyik végigjárja, barangolja, becsábítja 

ezeket az embereket. Nem olyat, ahova autóval megérkezik valaki és hazamegy, hanem 

hosszabb időtartamú, szálláshelyeket, éttermeket bevételekkel ellátó programokra szeretne 

koncentrálni. Mivel a múltja sportbeli, akkor az első lépése lesz sportturizmust szeretné 

erősíteni, a meglévő sportrendezvények igazításával, amely elnyerhetné a Kft. tagjainak 

elismerését.  

-----Kérdések----- 

 

Pintér Attila képviselő az előterjesztőtől kérdezte, hogy lehet-e tudni valamit arról, hogy a régi 

ügyvezető miért mondott le. Véleménye szerint érdemes lenne tudni ilyen esetekben.  
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dr. Nadrai Norbert József képviselő Polgármester úrtól kérdezte, hogy miért nem írtak ki 

pályázatot, és az idegenforgalmi végzettséggel rendelkező helyiek miért nem indulhattak? 

Lehet, hogy valakinek lett volna jobb pályázata. Pályázati kiírás nélkül sajnos nem tudja 

támogatni Péter Attilát. Kevésnek tartja az információkat az előterjesztésben.  

 

Szita Károly polgármester válaszában elmondta, hogy hálával tartozik az előző 

ügyvezetőnek, hogy gyakorlatilag tiszteletdíj nélkül végezte el más munkáját. Próbált olyan 

javaslatot találni, akiben látja az erőt. Nem pályázatok alapján kell dönteni szerinte. Akiben 

látja, hogy a város turisztikáját tekintve meg tudja valósítani. Ha van ilyen ember és talál, akkor 

jó szívvel terjeszti elő. Nem a közgyűlés dönti el, hanem csak javaslatot tesz a taggyűlés részére. 

Véleménye szerint ő az, akit jó szívvel ajánlana.  

 

-----Hozzászólások----- 

 

dr. Szép Tamás tanácsnok fontosnak tartotta a turisztikát mindig. Ha a turisztikával 

foglalkozókat sokan látogatják, az nagyon jó a városnak. Tudja, hogy el van maradva a város. 

Péter Attilát csodálja, zseninek tartja a szervezésbe. Úgy gondolja, hogy ezt az adottságát jól 

fogja tudni hasznosítani a közös cél érdekében, hogy az ide érkező vendégek ne csak egy 

éjszakára maradjanak, hanem hosszabb időre. Támogatja.  

 

Pintér Attila képviselő Péter Attiláról azt gondolja, hogy egy ilyen habitusú emberre van 

szüksége a Kft-nek. Véleménye szerint is jobb lett volna, ha pályázat útján választották volna 

ki az alkalmas embert. Sajnos ő is látta, hogy nincs jelölve ez a térség a turisztikai térképeken. 

Ezen kellene változtatni. Próbáltak változtatni rajta, de nem sok sikerrel. A turisztikai 

desztinációs stratégiában olyan célt kellene belevenni, hogy Pécs után a második 

leglátogatottabb régió legyen a Zselic.  

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő megköszönte Péter Attilának, amit elmondott. Ez azt 

jelenti, hogy az eddigi tevékenység nem volt eredményes. Az előző ügyvezető is pályáztatás 

nélkül lett ajánlva és ugyanazt mondta a polgármester akkor, mint most. Ügyrendi javaslata 

volt, hogy a jelenlegi ügyvezető munkájának megköszönéséről szóló határozati javaslati pontot 

vegyék ki.  

 

Kárpáti Tímea tanácsnok véleménye szerint jár a gazdasági társaság leköszönő vezetőjének 

is a köszönet. Péter Attilát ő is támogatja. Ő már akkor is turisztikát végzett Kaposvárnak, 

amikor még nem tudta, hogy erre a feladatra felkérik. Olyan rendezvényeket hozott ide a 

városba, hogy azt gondolja, hogy ezt a munkát már kinevezése mellett végezheti. 

 

Borhi Zsombor alpolgármester megköszönte Vikár Béla munkáját, mivel egy új struktúrát 

kellett kialakítani. A hozzászólásokban elhangzott, hogy Kaposvár és a Zselic fehér folt a 

térképen. Ezért indították el ezt a változást. Az évekig működő Turisztikai Desztináció 

Menedzsment Egyesület a kitűzött célokból nem sokat valósított meg. Az új struktúra felállt. 

Péter Attiláról elmondta, hogy sokszor beszélgettek. Nem látott még olyan embert, akiből ennyi 

energia, ötlet áradt. Ő meg is valósítja ezeket az ötleteket, nagyon jó szervezőkészsége van. 

Rengeteg erőt, energiát kívánt ehhez a munkához.  

 

dr. Giber Vilmos tanácsnok véleménye szerint bízni lehet Péter Attilában, meg fogja tudni 

oldani a feladatot. Sok sikert kívánt neki.  
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Szita Károly polgármester Azt kívánta Péter Attilának, hogy még egyszer kapjon ennyi 

dicséretet. A munkája alapján el fog dőlni. A hozzászólásokból látva jó munkát kívánt neki. A 

kitűzött céljait érje el, fogadja meg a jó tanácsokat.  

Először dr. Nadrai Norbert József javaslatáról szavazott a testület.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5760   Száma: 23.01.27/3/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 12:16  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: dr. Nadrai Norbert József javaslatáról a testület az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 2 15.38 11.11 

Nem 11 84.62 61.11 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 13 100.00 72.22 

Nem szavazott 3   16.67 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5761   Száma: 23.01.27/3/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 12:16  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület az előterjesztésben írt határozati javaslatról az alábbiak szerint 

szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 93.75 83.33 

Nem 1 6.25 5.56 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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4/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvári Turisztikai Marketing Nonprofit 

Korlátolt Felelősségű Társaság ügyvezetőjének Péter Attilát javasolja megbízni 2023. 

február 1.-től határozatlan időre, megbízási jogviszonyban.  

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:  2023. február 1. 

 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 148/2019. (XI.28.) 

önkormányzati határozat 2. D/ pontjába 2023. február 1.-től az alábbiak lépnek: 

„D/ Kaposvári Turisztikai Marketing Nonprofit Kft. 

1. Péter Attila” 

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

Határidő:  2023. február 1. 

 

3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megköszöni Vikár Béla úr Kaposvár 

érdekében végzett ügyvezető igazgatói munkáját. 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:  2023. február 28. 

 

 

 

 

-----4 Előterjesztés Kaposvár Településrendezési eszközeit érintő döntésekről ----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 

 

 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy ezekben az előterjesztésekben a város jövőjét 

határozzák meg, nagyon fontos dolgok ezek. 
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Szavazás eredménye 

 

#: 5762   Száma: 23.01.27/4/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 12:18  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 100.00 83.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

5/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta Kaposvár Településrendezési eszközeit 

érintő döntésekről szóló előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 

 

a) elrendeli a Településrendezési terv módosítását  

aa) a Kaposvár, 9020 hrsz és 9021 hrsz alatti ingatlanok vonatkozásában a 

területfelhasználást érintően, az ingatlanok városüzemeltetési telephely célú 

hasznosítása érdekében. Az eljárásba eseti partner nem kerül bevonásra; 

ab)  a helyi építési szabályzat 99. § (5) bekezdésében szereplő helyrajzi szám 

hivatkozást módosítja. Az eljárás során eseti partner nem kerül bevonásra; 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

Határidő:  2023. december 31. 

 

b) megállapítja, hogy a módosítási szándékok a hatályos fejlesztési tervben 

meghatározottakkal összhangban vannak ezért a fejlesztési tervet változatlan 

tartalommal alkalmazza. 

 

Felelős:     Szita Károly polgármester 

Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

Határidő:     azonnal 

  

c) jóváhagyja a településrendezési eszközök eseti módosítása alapjául szolgáló 

megalapozó vizsgálat és alátámasztó javaslat tartalmi elemeit meghatározó, az 



30 
 

előterjesztés 2. melléklete szerinti önkormányzati főépítészi feljegyzést a módosítási 

szándékok vonatkozásában. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester 

Közreműködik:Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

Határidő:   azonnal 

 

d) az a)/ aa) tervezési pont vonatkozásában igazolja, hogy azok beépítésre szánt terület 

növelésével jár.  A település már beépítésre kijelölt területén belül - a helyhez kötött 

átsorolás miatt - nincsen megfelelő, a módosítási célokban megfogalmazott használati 

célra szolgáló terület, ezért az átsorolási igényt a tervezettek szerint elfogadja: 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester 

Közreműködik:Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

Határidő:   azonnal 

 

 2)  Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy döntött, hogy a Kaposvár „M27/2022-OTÉK” 

jelű településrendezési eszközök módosítási eljárása során, a partnerek és véleményezésre 

jogosult szervek véleményeit összefoglaló, az előterjesztés 3. melléklete szerinti jegyzőkönyvet 

elfogadja. 

Felelős:             Szita Károly polgármester  

Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

Határidő:           azonnal 

 

 

-----5 Előterjesztés a vármegyei hatókörű kulturális intézmények alapító okiratának 

módosításáról----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

-----Kérdések----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő miért nemegy átvezetési szabállyal történt a módosulás, 

mivel csak a megye, vármegye megnevezés,amit módosítani kell. A legutóbbi alapító okirat 

módosításakor a közalkalmazotti munkaviszonyból munkaviszonyba kerültek át a dolgozók. 

Akkor azt mondta a Polgármester, hogy jobban járnak így a dolgozók. Mi a tapasztalata?  

 

dr. Csillag Gábor jegyző ez már önmagában egyszerűsített eljárást. Ezeknek az 

intézményeknek az alapító okirat módosításához a minisztérium hozzájárulása kell, de 

tekintettel arra, hogy törvényi előírás írja elő a módosítást, ezért történik így az átvezetés.  

 

Szita Károly polgármester a stabilitást és a jövőképet is nagymértékben elősegítette ez a 

rendszer. Tegnap aláírta az állammal történt megállapodást, hogy az éves 20%-os bérfejlesztés 

nem egyszeri lesz, hanem be fog épülni a bérekbe.  

 

 



31 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5763   Száma: 23.01.27/5/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 12:21  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 100.00 83.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

6/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Rippl-Rónai Megyei 

Hatókörű Városi Múzeum alapító okiratát 2023. január 1. napjától az alábbiak szerint 

módosítja:   

a) Az alapító okirat preambulumának helyébe az alábbi szövegrész kerül:   

„Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8/A. §-a alapján a Rippl-

Rónai Vármegyei Hatókörű Városi Múzeum alapító okiratát a következők 

szerint adom ki:” 

 

b) Az alapító okirat 1.1. A költségvetési szerv megnevezése, rövidített neve 

pontjába az alábbi szövegrész kerül:  

 1.1.1.  megnevezése: Rippl-Rónai Vármegyei Hatókörű Városi Múzeum  

 1.1.2.  rövidített neve: Rippl-Rónai Múzeum  

 

c) Az alapító okirat 4.5. A költségvetési szerv tevékenysége pontjába az alábbi 

szövegrész kerül:  

„A költségvetési szerv illetékessége, működési területe: Somogy vármegye 

közigazgatási területe” 

 

d) Az alapító okirat 5.1. A költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendje 

pontjába az alábbi szövegrész kerül:  

„A költségvetési szerv vezetőjét Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 

a kulturális intézményekben foglalkoztatottak közalkalmazotti 
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jogviszonyának átalakulásáról, valamint egyes kulturális tárgyú törvények 

módosításáról szóló 2020. évi XXXII. törvény alapján nyilvános pályázat 

kiírásával bízza meg.  

A Kult. tv. 45. § (4) bekezdése alapján a vármegyei hatókörű városi 

múzeum vezetőjének megbízásához, illetve megbízásának visszavonásához 

a kultúráért felelős miniszter egyetértése szükséges.” 

 

Felelős:                 Szita Károly polgármester 

Közreműködik:    Kovács Kristóf kulturális és városmárka-referens 

     Dr. Ábrahám Levente igazgató 

Határidő:              azonnal 

 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Rippl-Rónai Megyei 

Hatókörű Városi Múzeum alapító okiratának módosítását az 1/2023MO módosító 

okiratban foglalt változásokkal jóváhagyja.  

  

Felelős:                 Szita Károly polgármester 

Közreműködik:    Kovács Kristóf kulturális és városmárka-referens 

Határidő:              azonnal 

 

3.  Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Takáts Gyula Megyei 

Hatókörű Városi Könyvtár alapító okiratát 2023. január 1. napjától az alábbiak szerint 

módosítja:   

a) Az alapító okirat preambulumának helyébe az alábbi szövegrész kerül:   

„Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8/A. §-a alapján a 

Takáts Gyula Vármegyei Hatókörű Városi Könyvtár alapító okiratát a 

következők szerint adom ki:”  

  

b) Az alapító okirat 1.1. A költségvetési szerv megnevezése, rövidített neve 

pontjába az alábbi szövegrész kerül:  

 „1.1.1.  megnevezése: Takáts Gyula Vármegyei Hatókörű Városi 

Könyvtár  

 1.1.2.  rövidített neve: Takáts Gyula Könyvtár” 

  

c) Az alapító okirat 1.2. A költségvetési szerv idegen nyelvű megnevezése pontjába 

az alábbi szövegrész kerül:   

„1.2.1.  angol nyelven: Gyula Takáts Library 

1.2.2. német nyelven: Gyula Takáts Bibliothek” 

 

d) Az alapító okirat 4.1. – a költségvetési szerv közfeladata – pontjába az alábbi 

szöveg kerül:  

„a muzeális intézményekről, a nyilvános könyvtári ellátásról és a 

közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény (továbbiakban: Kult. tv.) 55. 

§ (1) bekezdése, valamint a 65. § (2) és a 66. § alapján a nyilvános könyvtári 

ellátás biztosítása, a közművelődési és közgyűjteményi feladatok ellátása. A 
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könyvtár a 73/2003. (V. 28.) Korm. rendelet alapján az ODR keretében 

működő, szolgáltató vármegyei hatókörű városi könyvtár.”  

  

e) Az alapító okirat 4.3. – a költségvetési szerv alaptevékenysége – pontjába az 

alábbi szöveg kerül:  

„A Kult. tv. 55. §-ában és 66. §-ában meghatározott feladatok ellátása. A 

vármegyei hatókörű városi könyvtári tevékenység szervezése, végzése.  

• gyűjteményét folyamatosan fejleszti, feltárja, megőrzi, gondozza és 

rendelkezésre bocsátja,  

• tájékoztat a könyvtár és a nyilvános könyvtári rendszer 

dokumentumairól és szolgáltatásairól,  

• biztosítja más könyvtárak állományának és szolgáltatásainak 

elérését,  

• részt vesz a könyvtárak közötti dokumentum- és 

információcserében,  

• biztosítja az elektronikus könyvtári dokumentumok elérhetőségét,  

• a könyvtárhasználókat segíti a digitális írástudás, az információs 

műveltség elsajátításában, az egész életen át tartó tanulás 

folyamatában,  

• segíti az oktatásban, képzésben részt vevők információellátását, 

biztosítja a tudományos kutatás és az adatbázisokból történő 

információkérés lehetőségét,  

• kulturális, közösségi és egyéb könyvtári programokat szervez,  

• tudás-, információ- és kultúraközvetítő tevékenységével hozzájárul 

az életminőség javításához, az ország versenyképességének növeléséhez,  

• szolgáltatásait a könyvtári minőségirányítás szempontjait 

figyelembe véve szervezi,  

• ellátja a vármegyei köteles példányokkal, a digitalizálással, a 

gyűjteményét feltáró elektronikus katalógus építésével kapcsolatos 

feladatokat,  

• szervezi a területén működő könyvtárak együttműködését,  

• végzi és szervezi a vármegye nemzetiséghez tartozó lakosainak 

könyvtári ellátását,  

• a települési könyvtárak tevékenységét segítő szolgáltatásokat nyújt,  

• szervezi a megyében működő könyvtárak statisztikai 

adatszolgáltatását,  

• végzi az iskolán kívüli könyvtári továbbképzést és szakképzést,  

• működteti a Könyvtárellátási Szolgáltató Rendszert, szervezi a 

könyvtári, információs és közösségi helyek részvételét a kulturális 

alapellátás kiterjesztésében,  

• megállapodás alapján biztosítja a települési önkormányzatok 

számára a Könyvtárellátási Szolgáltató Rendszer működéséről szóló 

miniszteri rendeletben meghatározott feladatainak ellátását a 64. § (3) 

bekezdése szerinti könyvtári, információs és közösségi helyen,  

• koordinálja a települési könyvtárak fejlesztését, ennek keretében 

javaslatot tesz a megyében működő városi könyvtárak és a települési 

nyilvános könyvtárak fenntartóinak a könyvtár fejlesztésére a 
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miniszter rendeletében meghatározott szakmai követelmények 

érvényesítése érdekében,  

• koordinálja a települési könyvtárak minősítésének előkészítését,  

• ellátja az Országos Dokumentumellátási Rendszerről szóló 

kormányrendeletben a szolgáltató könyvtár számára meghatározott 

feladatokat,  

• évente két alkalommal a könyvtári szolgáltatások megvalósításával 

kapcsolatos információs szakmai műhelynapot szervez a vármegyében 

lévő városi könyvtárak könyvtárosai számára,  

• ellátja a helyismereti dokumentumok elektronikus hozzáférhetővé 

tételével kapcsolatos feladatokat,  

• elektronikus formában megőrzi és hozzáférhetővé teszi a települési 

könyvtárak éves szakmai beszámolóját és munkatervét.  

A fenti feladatokon túl a Kult. tv. 65. § (2)-ben foglaltak szerint  

• gyűjteményét és szolgáltatásait a helyi igényeknek megfelelően 

alakítja,  

• közhasznú információs szolgáltatást nyújt,  

• helyismereti információkat és dokumentumokat gyűjt,  

• szabadpolcos állományrésszel rendelkezik,  

• gyermek- és családbarát szolgáltatásokat nyújt.”  

  

f) Az alapító okirat 4.5. A költségvetési szerv tevékenysége pontjába az alábbi 

szövegrész kerül: 

„A költségvetési szerv illetékessége, működési területe: Somogy vármegye 

közigazgatási területe, továbbá az ODR-ről szóló kormányhatározat 3. §-a 

alapján az ODRszolgáltatások tekintetében Magyarország közigazgatási 

területe.” 

 

g) Az alapító okirat 5.1. A költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendje az 

alábbi szövegrész kerül:  

„A költségvetési szerv vezetőjét Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a 

kulturális intézményekben foglalkoztatottak közalkalmazotti 

jogviszonyának átalakulásáról, valamint egyes kulturális tárgyú törvények 

módosításáról szóló 2020. évi XXXII. törvény alapján nyilvános pályázat 

kiírásával bízza meg. A Kult. tv. 68. § (2) bekezdése alapján a vármegyei 

hatókörű városi könyvtár vezetőjének megbízásához, illetve megbízásának 

visszavonásához a kultúráért felelős miniszter egyetértése szükséges.” 

 

Felelős:                 Szita Károly polgármester 

Közreműködik:    Kovács Kristóf kulturális és városmárka-referens 

     Rázsits Veronika igazgató 

Határidő:              azonnal 

 

4. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Takáts Gyula Megyei 

Hatókörű Városi Könyvtár alapító okiratának módosítását az 2/2023MO módosító 

okiratban foglalt változásokkal jóváhagyja.  
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Felelős:                 Szita Károly polgármester 

Közreműködik:    Kovács Kristóf kulturális és városmárka-referens 

Határidő:              azonnal 

 

 

-----6 Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzatának tulajdonát képező 

víziközmű vagyon és ahhoz kapcsolódó feladatellátási kötelezettség Magyar Állam 

részére történő átruházásáról ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester kiegészítésében elmondta, hogy azokra a felvetésekre is válaszol, 

amiket már feltettek. A vizet mindegy ki szolgáltatja, az a kérdés, hogy ki tudja a 

leghatékonyabban, legolcsóbban és a legnagyobb biztonságban megtenni. Amennyiben erre a 

kérdésre választ találnak, akkor nagyon egyszerű lesz eljutni ahhoz a következtetéshez, amit 

nagyon sok polgármester már megtett. Számukra is az volt a legfontosabb, hogy legyen tiszta 

ivóvíz és olcsón tudja szolgáltatni. Az átlag 50-70 éves korú csatornarendszert biztonságosan 

ki tudja karbantartani. Nagyon sok város váltott már, baloldali város is van köztük. Ők úgy 

gondolkodtak, hogy felelősséggel tartoznak. A víz nem a város tulajdona, az nemzeti kincs. Ezt 

azért mondta, mert olvasott olyat, hogy Kaposvár a vízkészletét átadja az államnak. Az 

átadandó dolgoknak az értéke – 50 milliárd forint. Ez azért ennyi, mert amúgy az értéke 15 

milliárd forint, amire 60 milliárdot kell költeni, hogy működőképes legyen. A felelősség az, 

hogy ezt a rendszer működtetni tudják. Abban az esetben, ha nem lép a város, akkor idén a 

Vízmű Kft-nek 1.820 millió forint a vesztesége. Ennek a veszteségnek a 90%-át az 

energiaköltségek okozzák. Ha még ezt elő is tudná teremteni valahogy, akkor is van egy óriási 

tömegű, rossz állapotban levő vagyontárgya, amely a föld alatti vízvezeték és a csatornahálózat. 

Csak felújítással lehetne biztosítani továbbra is a szolgáltatást.  

A cél az, hogy nem az a kérdés, hogy ki üzemelteti az állam vagy az önkormányzat, hanem ki 

tudja garantálni, hogy legyen vízszolgáltatás, szennyvízelvezetés, legyen megfelelő 

hatékonyságú működés. Ma a víz- és csatornadíj Kaposváron 445,-Ft/m3 + ÁFA. Abban az 

esetben, ha nem lépnek, akkor a vízdíj 900,-Ft/m3 kellene, hogy legyen. Ha nekiállna a rendszer 

karbantartásának, akkor a vízdíj 1.300,-Ft/m3 lenne nettóba. 55 olyan település van, ahova a 

kaposvári vízmű kft. szolgáltat. Részben csak vizet, részben vizet, csatornát. Egyöntetűen úgy 

döntöttek a polgármesterek, hogy él azzal a lehetőséggel, amely lehetőség kapcsán átadja az 

üzemeltetés jogát a Magyar Államnak azokkal a feltételekkel, hogy a legjobb minőségben 

szolgáltasson és álljon neki az óriási, nagyon nagymértékben leromlott állapotú vezetékek 

rekonstrukciójának. Ma már az állami szolgáltatók működnek az ország több, mint felén, mert 

a felelősséggel ezt a rekonstrukciót megcsinálják. Mát több település döntött az átadásról. A 

város továbbra is tulajdonos maradna. Az üzemeltető cégbe, amely szolgáltat a város és 

városkörnyéki polgároknak, továbbra is legyen tulajdonrész. Ez nem megy egyszerre. Egyik 

lépés követi a másikat. Még harc vár rá, de optimista. Amikor megfogalmaz egy célt, akkor a 

város polgárai vannak a szeme előtt. Az a polgármester kötelessége, hogy vizet szolgáltassanak, 

a szennyvizet elvigyék és megtisztítsák. Ezt úgy tudja megtenni, hogy csak közösségi tulajdont 

kérhet fel rá, ami állami és önkormányzati tulajdont jelent. Ezt csak úgy lehet biztosítani, ha a 

működtető cégnek nem ennyi a vesztesége, nem durrannak szét a vezetékek, hanem van egy 

tőkeerős cég, aki ezeket meg tudja oldani. Ez most a rezsivédelmi alapból biztosítható. Nem 

értette, hogy hogy függ össze az aszály a vízszolgáltatással. A cél, hogy mindig biztosítva 

legyen a vízszolgáltatás akkor is, ha aszály van. Kisebbségi tulajdonosként bent marad a város 

a szolgáltatásban. A veszteséget is tulajdonosi arányban kell állni, de azért, hogy ez ne így 
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legyen, megpróbál tenni. Ez körülbelül négy hónapot vesz igénybe. A struktúra marad, a cég 

dolgozói maradnak azzal az akaratával, hogy több bért kapjanak. Nyugodt szívvel, felelőssége 

teljes tudatában javasolja a képviselőknek az elfogadást.  

  

-----Kérdések----- 

 

Pintér Attila képviselő azt gondolta, hogy a legfontosabb az, hogy ismerik-e a városlakók 

véleményét ebben az ügyben. Miért nem gondolta azt a polgármester, hogy kikérje a 

kaposváriak véleményét? Miért nem gondolt arra, hogy a tárgyalások megkezdéséhez kérje a 

Közgyűlés hozzájárulását? Más, például a győri polgármester megtette. Most már tudja, hogy 

mennyi az átadott vagyon értéke, amit nehéz felfogni mínuszként. A bizottsági ülésen kérdésére 

azt a választ kapta, hogy a vagyonértékelés megegyezik a könyv szerinti értékkel. Középtávon 

változatlan formában fog működni a társaság és Kaposvár is tulajdonos marad. Ezt már jobban 

érti. Hány százalék lesz a tulajdoni hányad a cégben? Hogyan lesz beleszólása a város 

szolgáltatás színvonalának a minőségbe, mi garantálja a szolgáltatás stabilitását és annak magas 

színvonalát? Hogyan tudják a jövőben garantálni az alacsony árat? Hogyan lesz ez hosszútávon 

garantálható? Mi lesz, ha egyszer megszűnik a rezsicsökkentés és sokkal magasabb lesz a 

vízdíj? Azoknál a vagyonelemeknél, ahol több tulajdonos is van, a többi tulajdonos hogyan áll 

ehhez a kérdéshez? Mennyire egyöntetű az ő vélekedésük a vagyontárgyak átadását illetően? 

Továbbra is kérdés benne, hogy mi az alapja annak a bizakodásnak, hogy ez a 60 milliárdos 

felújítási igény kielégítésre kerül, és a lehető leggyorsabban el tud indulni? Ha az egész 

országban ezek összeadódnak, akkor ez rettenetesen nagy összeg lesz. Mi garantálja azt, hogy 

a város felújítási igénye azok között lesz, amiket igyekszik az állami cég megvalósítani? Nem 

tart-e attól, hogy a Nemzeti Vízművek Zrt. egy újabb kukaholding lesz az országban?  

 

Felder Frigyes képviselő miért van a tiszta, jó ivóvízhez szükség a vagyon átadására? Lehet, 

hogy meglepő, de az államháztartás az adófizetők pénzéből működik. Az önkormányzat 

szintén. Mindegy kinek a tulajdonában van, adófizetők fogják fenntartani a vízszolgáltatást. 

Klímaváltozás és vízhiány összefüggése is arányos. Aszálykor a vízhasználat nő, a készlet 

csökken. Ezért kell vízkorlátozást alkalmazni. Egyre több ilyen lesz. Véleménye stratégiailag 

fontos, hogy ki rendelkezik az ivóvízhálózattal. Ki akadályozta meg, hogy a beruházások, 

karbantartások megtörténjenek? Eddig nem volt rá pénz, most lesz?  

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő miért nem tart a Közgyűlés közmeghallgatást? Az itt 

élők vagyonáról van szó. A határozati javaslatok június 30-i dátumot tartalmaznak, lenne rá 

idő. Ha most egy átadásról dönt a Közgyűlés, milyen garanciája van a térítésmentes 

visszavételről, ha azok a garanciák nem teljesülnek, amiket kér. Ki okozta ármegállapítással a 

beruházások hiányával ezt az helyzetet? Mit mond a többi nagyváros? Átadás kapcsán az 

iskolákat 10 éve adták át. 10 év után nincsenek jó állapotban az iskolák. Nem véletlenül vannak 

az itt élőknek fenntartásaik, mert azt látják, hogy az állam nem jó gazda. A tulajdonrésszel 

kapcsolatban kérdezte, hogy a maradék százalékban kik lesznek a tulajdonosok és mibe 

szólhatnak bele? Blanketta szerződés van az előterjesztés mellett. Mikor lesz végleges 

szerződés? Ki képezi az energiaárat? A korábban említett négy cél melyik pontokban szerepel? 

Az utólagos beszámolás kötelezettségre felhatalmazást nem adhat a Közgyűlés a Jogi Bizottság 

elnöke szerint sem. A bizottsági ülésen nem vettek részt a városvezetők és a Kavíz vezetője 

sem. A titoktartási nyilatkozat finomodni fog. Jelenleg minden titkos, az előzetes tárgyalások 

részletei és a későbbi tevékenység is üzleti titok. Az átvevő nyilatkozhat csak. 85 pontja van a 

szerződésnek, azokra a kérdésekre, amikre nem kaptak választ, várják.  
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Szita Károly polgármester elmondta, hogy a polgárok szeretnék, hogy biztonságos 

vízszolgáltatás legyen, keveset kelljen fizetni érte, ne legyenek csőtörések, lehessen közlekedni, 

és a szolgáltatást nyújtók a lehető legtöbbet keresnének. Ebben az esetben ez a négy szempont 

meg fog tudni valósulni. A jelenlegi rendszerben, ha az összes magyarországi település 

megnöveli bevételeit, akkor lehet bármit tenni. A város polgárainak a biztonság a legfontosabb 

a vízszolgáltatásban. Ezen szempontok figyelembevételével a biztonság a fontos, hogy ez így 

továbbra is meg tudjon maradni. Azért polgármester, hogy döntéseket készítsen elő, azzal a 

tudattal, hogy bírja a város legtöbb polgárának bizalmát. Nem minden esetben kéri ki a 

képviselők véleményét, hanem mikor már pontosabb dolgokat tud. A vagyonértékkel 

kapcsolatban elmondta, hogy a könyv szerinti érték 15 milliárd forint, ami azt jelenti, hogy 

ennek piaci értéke van. Ez mínusz 50 milliárd forint, ezzel nem tudnak mit kezdeni felújítás 

nélkül. Az üzemeltető cégben levő tulajdoni hányad nagymértékben függ a tulajdonosi 

struktúrától. A város szempontjából rendkívül fontos, hogy a víz- és csatornaszolgáltatásokhoz 

szükséges forrásokhoz tulajdonosi arányban, vagy nem tulajdonosi arányban kell hozzájárulni 

azokhoz. Azt szeretné elérni, hogy csak az állam finanszírozza a költségeket. Abban 

reménykedik, hogy az ármegállapítás visszakerül a településekhez. Szerencsére a Kormány az 

rezsicsökkentést továbbra is meg tudja tartani. Minden tulajdonostársnak és a szolgáltatás 

igénybe vevőknek egyöntetű volt a véleménye az átadásban. Ha itt maradna a közmű, akkor 

nem tud rá garanciát vállalni, hogy lesz felújítás. A településeknek sem lesz rá kapacitásuk. A 

város nem tudja megcsinálni. Garancia erre az üzemeltető, mivel sokkal nagyobb lehetőségei 

vannak. Azt nem tudni, hogy sorrendileg hol lesz a település. Reméli, hogy nem a végén. 

Teljesen más struktúrán alapulnak, más a közműszolgáltatások rendszere. A Magyar Állam 

részben tudja támogatni, amit kérni kell. Ez akár 40% is lehet most. De nem lehet tartósan nézni 

a jövőbe. Ez most van, később nem biztos, hogy lesz. Azt tartja szem előtt, hogy az unokáinak 

is biztosítva legyen a szolgáltatás. Semmi nem titkos, formanyomtatványt írtak alá. A 

végeredmény lesz érdekes. Megköszönte a kérdéseket és ajánlotta a város polgárai érdekében 

a garantálható árakat, minőséget, magasabb béreket és a karbantartást. Nem egy évre garantálja, 

hanem tartósan évekre, évtizedekre, mert ez az érdeke a városnak.  

 

-----Hozzászólások----- 

 

Pintér Attila képviselő elmondta, hogy látszik, hogy a polgármester biztos a dolgában. Ez nem 

jelenti azt, hogy nem kérheti ki a lakók véleményét. Sokféle formája van annak, hogy 

megismerjék a városlakók véleményét. Erősíti azt a közbizalmat, amivel rendelkezik a 

megválasztott polgármester. Azt javasolta továbbra, hogy még a szerződés aláírása előtt kérjék 

ki a városlakók véleményét, hogy ez a helyes út. Tegyék félre a vagyonértéket, a szolgáltatás 

biztonsága, színvonala, ára a legfontosabb. Azt gondolja, hogy meg kell győzni a kaposváriakat, 

hogy ez a helyes út. Véleménye szerint érdemes lenne tartani egy közmeghallgatást. Ha jól 

emlékszik június végén lesz lehetőség dönteni a megállapodásról, de nagyon fontos lépésnek 

tartaná. Az előterjesztést illetően akármennyi is a vagyonérték, problémásnak látja, hogy 

közgyűlést megelőző összevont bizottsági ülésen úgy hoznak döntést, hogy nem ismeri a 

vagyonértéket. Nem hallottak számot, semmilyent, se pozitívat, se negatívat. A határozati 

javaslat kettes pontja az ő meglátása szerint olyan vagyonelemek átadásáról is szól, ami más 

önkormányzatok is tulajdonosai ezeknek a vagyonelemeknek. Szerepeltethető-e egy olyan 

határozati javaslat, amely más tulajdonáról is szól? 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elmondta, hogy a műszaki bizottság elnöke azt a 

kifejezést használta, hogy Kaposvár viziközmű bombán ül. Ki rakta alá és ki élesített azt? 

Jelenleg az itt élők képviseletét látják el, a közmeghallgatás elkerülhetetlen véleménye szerint. 

El kell olvasni a megállapodást, azokat a pontokat nem tartalmazza, amiket felsorolt, a 
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titoktartás még mindig benne van. Egy szerződésnek vannak garanciális elemei. Nincs személyi 

garancia benne. A lényeg, hogy a Közgyűlés mit dönt, és hogy lehet utána érvényesíteni. A 

megállapodás szerinte nem hagyható jóvá, mivel a polgármester négy szempontja nincs benne. 

Kérte, hogy térjen ki zárszavában arra, hogy mikor hoz végleges döntést a Közgyűlés, 

különösképpen a 4. határozati javaslati pontra. Jelenleg semmilyen garancia nincs a 

szerződésben, és az itt élők azért is ódzkodnak egy ilyen elfogadástól, mert már volt rá példa, 

hogy az ígéretek nem úgy teljesültek, ahogy elhangzottak. Jelenleg amit elmondtak a bizottsági 

ülésen a 2013-as hatósági ár megállapítás, valamint a felújítási támogatások kormányzati 

forrásainak hiánya juttatta ide a várost.  

 

Perlaki József tanácsnok sokminden elhangzott, de a kaposváriakat az érdekli, hogy jó 

minőségű víz folyjon a csapból, a szennyvíz meg legyen tisztítva és minden megfizethető áron 

legyen. Két fontos dolgot emelt ki. A kilencvenes évek elején azért vették ki egy állami cég 

kezéből a vízszolgáltatást, mert így lehetett biztosítani, hogy az egyik legolcsóbb legyen a 

megyei jogú városok között. Azért támogatja, hogy az állam visszavegye ezt a szolgáltatást, 

mert van a rezsicsökkentés és jelen pillanatban a Kormánynak az a célja, hogy a 

közszolgáltatások ne profitérdekeltek legyenek. A Kavíz Kft. fogja végezni a szolgáltatást. A 

kft. munkatársai fogják elvégezni a szolgáltatást. Ők a garancia arra, hogy legalább ilyen 

maradjon a szolgáltatás vagy jobb legyen.  

 

Felder Frigyes képviselő hamis szembeállítás van itt. Nem az a kérdés, hogy ha a város kezébe 

marad a vízszolgáltatás, akkor minden rossz lesz. Ha az állam átveszi a vagyonnal együtt, akkor 

minden megoldódik. Mi szükség van a vagyon átadására? Eddig is az állam juttatott pénzt a 

feladatokra. Mi a különbség a szociális szolgáltatások és a vízszolgáltatás között, ha nincs pénze 

az önkormányzatnak, akkor azt az állam fogja finanszírozni? Nincs garancia semmire sem. Nem 

világította meg a polgármester, hogy miért kell. A lehetőség az, hogy ha találkozik személyesen 

a miniszterelnök úrral, akkor úgy kellene megoldani, hogy ne kelljen átadni a vagyont. Nem 

hiszi el, hogy nincs olyan megoldás, ahol a kaposváriak tulajdona megmarad és a szolgáltatás 

is ellátható. Nem hiszi el, világítsa meg neki Polgármester úr, hogy tulajdon is van és a 

szolgáltatás biztonsága is fenntartható. 

 

Pintér Attila képviselő Ügyrendi egy határozati javaslata volt, hogy a szerződés megkötését 

megelőzően közmeghallgatást tartanak erről az ügyről. Kérte, hogy a Közgyűlés támogassa a 

javaslatát.  

 

Szita Károly polgármester majd kiderül, hogy milyen formát fog választani. Megköszönte a 

véleményeket. A városnak, a polgármesternek soha nem szabad olyan döntéseket hozni, soha 

nem szabad olyan döntési javaslatokat megtenni, amely ne az legyen a szeme előtt, hogy ez 

hosszútávon biztosítani tudja Kaposvár polgárainak a biztonságát. Bent van a képviselőkben 

valami olyasmi, hogy megháromszorozzák a vízdíjat. Az állam nem adja meg az árát, mert más 

rendszer van 1990-től. Előtte más volt. A tanácselnöknek semmi bevétele nem volt, mindent az 

államtól kapott. 1990-től megváltozott valami, más világ lett. Az önkormányzatok 

önkormányoznak. Az állam nem finanszíroz semmit 100%-ban. Az állam ad pénzt, ha úgy látja. 

Most is adna, meg tudnák oldani egy évre. De mi van azt követően? Ha nem adja át a vagyont, 

akkor biztosan megháromszorozódna a vízdíj, amit nem akar. Nem az a kérdés, hogy ki tud 

szolgáltatni, hanem az, hogy ki tudja ellátni a szolgáltatást hosszútávon. Pintér Attila képviselő 

határozati javaslatáról döntött először a testület.  
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Szavazás eredménye 

 

#: 5764   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:19  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület Pintér Attila képviselő kiegészítő határozati javaslatáról az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 25.00 22.22 

Nem 12 75.00 66.67 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5765   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:20  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 75.00 66.67 

Nem 4 25.00 22.22 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

7/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Kaposvár Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának tulajdonát képező víziközmű vagyon és az ahhoz kapcsolódó 

feladatellátási kötelezettség Magyar Állam részére történő átruházásáról szóló előterjesztést 

és úgy határozott, hogy kinyilvánítja azon szándékát, miszerint az őt terhelő víziközmű-
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szolgáltatás biztosítása vonatkozásában fennálló ellátási kötelezettségét átruházza a Magyar 

Államra. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester  

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:   2023. június 30. 

 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a „12. Kaposvár – Juta – Kaposhomok - 

Zselickislak ivóvíz közmű rendszer (11-20473-1-004-00-01)”, a „28. Kaposvár szennyvíz 

közmű rendszer (21-20473-1-001-01-10)”, és a „40.Simonfa-Zselickislak – Zselicszentpál - 

Töröcske szennyvíz közmű rendszer (22-17491-1-004-00-11)” víziközmű rendszerek esetében  

a) a víziközmű vagyon és a víziközműveket működtető eszközök, 

b) a víziközmű-rendszerek üzemeltetését szerződéses jogviszony alapján ellátó Kaposvári Víz-

és Csatornamű Kft-ben fennálló társasági részesedés ingyenes átruházásáról, valamint 

c) az átruházással érintett víziközmű vagyonhoz tartozó, víziközmű-fejlesztésre fel nem 

használt források tulajdonjogának térítésmentesen, nyilvántartási értéken történő átvezetéséről 

szóló jelen előterjesztés 1. számú melléklete szerinti megállapodás tervezetének ismeretében 

felhatalmazza a Polgármestert, hogy a víziközmű-szolgáltatás biztosítása vonatkozásában 

fennálló ellátási kötelezettség Magyar Államra történő átruházása érdekében a megállapodást 

aláírja és az átruházáshoz szükséges jognyilatkozatokat megtegye. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester  

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:   2023. június 30. 

 

3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 

Önkormányzata a Kaposvári Víz-és Csatornamű Kft-ben fennálló, jelenleg Kapos Holding Zrt 

tulajdonában lévő, 93,38 %-os üzletrészét térítésmentesen átveszi és az átvételt követően az 

üzletrészt térítésmentesen a Magyar Állam tulajdonába adja. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester  

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:   2023. június 30. 

 

4. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a 

víziközmű vagyon és a KAVÍZ Kft-ban fennálló üzletrész átadásával kapcsolatban minden 

szükséges dokumentumot, szerződést, nyilatkozatot, és azok esetleges módosításait aláírja, 

utólagos beszámolási kötelezettség mellett. 

 

Felelős:   Szita Károly polgármester  

Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 

Határidő:   2023. június 30. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 1----- 

 

dr. Nadrai Norbert József a MÁV peronján van egy jegykiadó automata. Itt helyi buszjegy 

vásárlásra is van lehetőség. Betűrendben vannak a városok, ahova lehet jegyet és bérletet venni. 

Mellékelte az automata fotóját. Megkereste a MÁV-ot, hogy milyen feltételek kellenek hozzá. 

Szégyenletes, hogy egy két éve nem történt meg.  
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Szita Károly polgármester válaszában elmondta, hogy ez azért van, mert a szolgáltató a MÁV, 

illetve a Volán. Egy rendszeren belül működik minden. Nem tartja kizártnak, csak a módját 

nem tudja még, hogy tudna működni. Más a tulajdonos. A www.mavcsoport.hu oldalon nézze 

meg a jelenlegi rendszert. Amit mondott, az lenne az egészséges és reméli, hogy az országos 

jegyrendszerrel megvalósul. Hamarosan tárgyalja Kormány Lázár miniszter úr célszerű, 

nagyon ésszerű javaslatát, ami talán pontot tesz a végére. Nem ismeri a részleteket. Igyekszik, 

hogy meg tudjon valósulni a két rendszer fúziója.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő ha polgármester úr megkeresi levélben a MÁV-ot, hogy 

a mi szolgáltató cégünk tud-e csatlakozni a rendszerhez, akkor elfogadja a választ.  

 

Szita Károly polgármester kérte a jegyzőt, hogy írják meg a megkeresést. 

 

-----Különálló interpelláció: 2----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a Füredi úton ki tervezte az utat, ki hagyta jóvá, ki volt 

a tervező, kinek a felelőssége? Melyik napon helyezik át a tűzcsapot? Fényképet is csatolt. A 

biciklitároló mellett elférne. 

 

Szita Károly polgármester „kefét” rágott, mikor meglátta a fényképet, amit be lett csatolva. 

Nem mentesíti a kivitelezőt, hogy még nincs átvéve az út, addig át nem lesz véve, amíg át nem 

rakja. Az, hogy körbebetonozta, az többe fog kerülni neki, el kell raknia. 

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő ha mond egy határnapot, hogy mikorra tűnik el a tűzcsap, 

akkor elfogadja.  

 

Szita Károly polgármester március 31. időpontot mondott. 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a válasz. 

 

-----Különálló interpelláció: 3----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő utoljára azt mondta Polgármester úr, hogy amennyiben 

meglesznek a pénzügyi biztosítékok, akkor elindítják a sütőolaj gyűjtési programot. Azóta eltelt 

újabb két hónap. Immár hat éve ígérgetés történik. Történt-e elmozdulás, megvan-e ki a felelős, 

milyen következménye van ennek a hibának? Mennyi pénzfelhasználás történt ebből a 

projektből, kik kaptak ebből az összegből?  

 

Szita Károly polgármester egy fillérbe nem került nekünk. Az Unió bürokratikus rendszere 

miatt nem indult el még mindig, csak az edények még nem a város tulajdona. Addig nem intézi 

el a rendszert, amíg nem teremtik meg a lehetőséget, hogy a kedvezményezett tulajdonába 

kerülnek az edények. Nem szeretné, ha gondolnak egyet és elviszik az edényeket. A jelenlegi 

bürokratikus rendszerrel kell együtt élni. A legutóbbi információ a begyűjtéshez szükséges 

http://www.mavcsoport.hu/
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eszközökkel kapcsolatos dokumentumokat vizsgálják, amint az befejeződik, abban az esetben 

kezdődhet meg a lakosok tájékoztatása és az edények osztása.  

Egész addig nem fog beindulni, amíg nem érez 100%os garanciát arra, hogy ez folyamatosan 

működni is fog.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a soron következő közgyűlésen nem teszi fel a kérdést, 

de később igen. Nem fogadja el a választ, mert hat éve megy az ígérgetés. Amikor azt hangzott 

el, hogy megjött a 13738 db edény, akkor megnyugodtak, de így nem. Nem fogadja el a választ. 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5766   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:27  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő háztartási sütőolaj elszállításával 

kapcsolatos interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 78.57 61.11 

Nem 1 7.14 5.56 

Tartózkodik 2 14.29 11.11 

Szavazott 14 100.00 77.78 

Nem szavazott 2   11.11 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

8/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő háztartási sütőolaj elszállítása témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

-----Különálló interpelláció: 4----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő az első két méter eddig 350 Ft/m, az ezt követő méterek 

500 Ft/m. 2023.01.01-től 500 Ft/m-re emelték az első két méter árát is. Egyre kevesebb az 

őstermelő a piacon, a régi csarnok közepén vannak még páran. Az áremelés a termékbe épül 

be. A plakátkampány mennyibe került? Véleménye szerint lehetne támogatásra fordítani. A 

zöldségesek ládái után fizetnek-e díjat? A piac sorsát előrevetítendő, kíváncsi lenne, hány 

őstermelő árul a piacon, mennyi az életkoruk?  

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy a legidősebb árus több, mint kilencven éves. Heti 

két alkalommal fordul meg a piacon, ezért közvetlen tapasztalatokat is át tud adni, ajánlja, hogy 

minél többen menjenek. Jobb a piaci áru, mint a multiknál levő. 2018. július 1. után most emelt 

150,-Ft-tal az asztaldíjat a piac. Csak érzékeltetni szeretné ezt. Az asztalok árát a gazdasági 
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társaság állapítja meg, mivel neki kell gazdálkodnia. Javasolta, hogy a vezetővel Róna Ágnessel 

beszélje meg az átlagéletkorra és a jegyáremeléssel kapcsolatos kérdéseit. A plakátkampány a 

városnak 724 ezer forintba került.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

Dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadja el a választ, csak azért, mert ebben a 

válságban nem emelt volna. Érti amit mondott, de nem most kellett volna emelni.  

 

Szita Károly polgármester nem érti, hogy nem mi állapítjuk meg a díjakat? Nem mondhatja 

meg a vezetőnek, hogy mit tegyen. 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5767   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:32  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő piaccal kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 75.00 66.67 

Nem 2 12.50 11.11 

Tartózkodik 2 12.50 11.11 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

9/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő piac témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 5----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő azt mondta Polgármester úr, hogy folyamatban levő 

beruházásokat nem állít le. 2021. december 16-án már a válságban volt az ország. Akkor 

kevesebb volt a beruházás összege, mint később. A pumpapark környezetével kapcsolatban 

elmondottak nem teljesesen igazak. Sajnos nem jár arra és nem tudja, hogy az a járda nagyon 

régóta rossz. A pumpapálya építése csak növelte a hibát. Nagy pad van süllyesztve a sárba, át 

kell ugrani egy vizesárkot, utána lehet menni a pumpaparkhoz. Ez 67 millió forintba került 

plusz 6 millió volt a telek. Mikor javítják ki a temetőbe vezető a Városliget nyugati oldalán levő 

járdát, mikor csapolják le a vizet és mikor tisztítják ki a csapadékvíz árkot.  
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Szita Károly polgármester válaszában elmondta, hogy a kaposvári fiatalok kérték ezt a 

beruházást. Január 19-én kezdődött meg a csapadékvíz elvezetési munka. 

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő Nem fogadta el a választ. 

  

Szavazás eredménye 

 

#: 5768   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:35  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő pumparkkal kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 14 87.50 77.78 

Nem 2 12.50 11.11 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

10/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő pumpapark témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

    

 

Szita Károly polgármester elfoglaltsága miatt elhagyta az üléstermet és átadta a szót Borhi 

Zsombor alpolgármesternek az ülés további vezetésére.  

 

 

-----Különálló interpelláció: 6----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő  jelezte már Nagy Attila képviselő és a Fürediek is 

jelezték, hogy a Mol kút és a Volán területe között van egy terület, ahol az ígéret szerint zúzott 

kővel oldják meg az átjárást gyalog és kerékpárral. Melyik naptól közlekedhetnek a 

kerékpárúton az itt élők gyalog, illetve kerékpárral?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a kerékpárút ezen hiányzó szakaszára a közbeszerzési eljárás 

előkészítése folyamatban van, az eljárás hamarosan kiírásra kerül. A beruházást a közbeszerzési 

eljárás eredményének függvényében tervezik megvalósítani.  
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-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő Elfogadta a választ. 

 

-----Különálló interpelláció: 7----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő január 20-án a látta, hogy a kapu felett lógott az „Áldott 

ünnepeket!” felirat, melyet a zászlófelvonásra levettek. A karácsonyi díszfények elemei viszont 

most is kint vannak. Mikor tűnnek el ezek, mennyibe került a reklámozás, illetve a 

buszmegállókba, megállító táblákon miért nem bevételt eredményező hirdetések láthatóak? 

 

Borhi Zsombor alpolgármester a karácsonyi díszkivilágítás bontásának elhúzódását az elmúlt 

két hét csapadékos időjárása okozta, de a hónap végére befejeződik. A karácsonyi vásározóknak 

a sétáló utcára való behajtását a következő karácsonykor a rossz tapasztalatokra tekintettel újra 

fogják szabályozni, elsősorban betartatni. Ő is észlelte. Az adventi plakátokat a jövő héten 

lecseréli az üzemeltető, előállítási költsége volt. A hirdetőfelületek elhelyezése miatt a 

tulajdonos fix díjat fizet, független a hirdetés tartalmától. A vásár bérleti díjai nem napidíj 

alapján kerültek meghatározásra, hanem a vásár teljes időtartamára szolgáltatás szerint 

differenciáltan. Kis faház nettó 100 eFt, kézművesek nagy faházban nettó 150 eFt. A 

vendéglátósok kis faházban nettó 200 eFt, vendéglátósok nagy faházban 300 eFt,-Ft. Minden 

faház egyedi mérőórával volt felszerelve, amelynek fogyasztását a bérlő fizette. A 

legalacsonyabb fogyasztás 773,-Ft, a legmagasabb 409.611,-Ft volt. A 2021-ben felállított 

korcsolyapálya 2,5 millió forintba került és 671 eFt bevételt eredményezett. 

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ.  

 

-----Különálló interpelláció: 8----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő 2022. szeptember 22-i és november 24-én interpellált, 

hogy a jégkár miatt kitört ablakok vannak és nézesse meg. Alpolgármester úr válaszolt. 

Megnézte, a felső szinten lehúzták a redőnyöket, így nem zuhan ki a törött ablak, az alsó szinten 

viszont ott maradt, illetve egy ablaktáblát kivettek. A vízszintes havazás alkalmával beesett a 

hó az erkélyajtón. Azért jelentős a dolog, mert két éves visszavásárlási jog van kikötve. Ez a 

vevő 60 millióért vette meg az ingatlant, nem mindegy, hogy milyen állagban veszi vissza az 

önkormányzat, ha élnie kell a joggal. Ki felelős az itt élők vagyonáért, a kitört ablakok javítása 

megtörtént-e, állagmegóvás érdekében az önkormányzat visszavásárlása ismeretében mi 

történt?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a Kontrássy 6. sz. ingatlan a Fifty Invest Kft. részére 

értrékesítésre került. A képviselő úr interpellációjától függetlenül kapott választ. E szerint a 9 

lakás felét tervezőasztalról kívánják értékesíteni. Az elkészült látványtervekkel reklámozzák a 

lakásokat. Pár hét múlva elindul az értékesítési kampány. Az ingatlan értékét szakértő határozta 

meg. Kiegészítette még, hogy egyeztetett a céggel nemrég, várhatóan márciusban elkezdik 

felállványozni és megkezdik a felújítást.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ.  
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-----Különálló interpelláció: 9----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a koronavírusról régen adott a Polgármester úr 

tájékoztatást. 2021. júniusában határozatban fejezte ki a Közgyűlés részvétét a 

hozzátartozóknak. Ekkor 333 elhunytról nyilatkozott a Polgármester, 2021. november 22. és 

2022. január 08. között 71 kaposvári elhunyt szerepelt. Hányan hunytak el a koronavírus 

járványban, illetve ezt követően elhunyt kaposváriak számára is jár-e a részvétnyilvánítása a 

városnak. Külön probléma volt, hogy 2023. első hetében a népegészségügyi központ által a 

szennyvíz-koncentrációt mérő műszerek a magas kategóriában emelkedett szintre emelték a 

város fertőzöttségét. Azóta ez csökkent, Pécsen nem. Nem jelent meg semmilyen intézkedés 

veszélyhelyzeti terv alapján, hogy mit kell ilyenkor tenni a városlakóknak. A több, mint két 

éves koronavírus járvánnyal kapcsolatos tájékoztatások alapján elvárható lehetett volna, hogy 

legalább a tömegrendezvényeken maszkhasználatot ajánlottak volna. Nem biztos, hogy az 

interneten megjelent portálokon mindenki tud tájékozódni.  

 

Borhi Zsombor alpolgármester A koronavírus elleni védekezésben a szakemberekre hallgat. 

Ezekkel a kérdéseivel a vármegyei kormányhivatalhoz forduljon. Ahogy ezt már egyszer 

megértette és megtette. Bocsánatot annak kell kérni, aki mások fájdalmával próbál visszaélni, 

politikai előnyre szert tenni, vagy annak, aki az interpellációjához fűzött adatokat manipulálja, 

nem a legfrissebb adatokat használja. 

A legfrissebb adatok szerint a tendencia csökkenő.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

  

dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5769   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:45  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő koronavírusban elhunytakkal 

kapcsolatos interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 73.34 61.11 

Nem 2 13.33 11.11 

Tartózkodik 2 13.33 11.11 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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11/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő koronavírusban elhunytak témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 10----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő hetedik alkalommal interpellált. Már korábban is 

probléma volt, hogy a város egyes területei sötétben vannak, különösen a járdák. A Kontrássy 

u. kapcsán azt a választ kapta, hogy rosszul vannak állítva a lámpák. A sok interpelláció után 

végre fénymérés lett elrendelve, amire azt a választ kapta, hogy a mért fényeknél a harmadánál 

nem volt megfelelő a fényerősség. Van-e erkölcsi alap lekapcsolni az itt élők pénzéből fizetett 

közvilágítást? Egy lakó csatolta a Béla király, illetve Csalogány utca környékét, ahol a 

buszmegállóban nincs világítás. Több városrészből érkezett panasz. Mikor várható a 

közvilágítás helyreállítása. Ellenőrizték-e, hogy a lámpák lekapcsolása milyen mértékű 

sötétséget eredményezett? Mikor kapcsolják vissza a közvilágítást azután, hogy az állam 

küldött 840 milliót az itt élőknek?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a 2022. novemberi közgyűlés elfogadta a költségcsökkentő 

intézkedésekről szóló tájékoztatót, valamint megalkotta a közvilágítás veszélyhelyzet ideje 

alatti működési rendjéről szóló rendeletet. Ennek megfelelően került csökkentésre a 

közvilágítás legfeljebb 50%-os mértékben. A közvilágítás hibáit a Városüzemeltetési Kft. 

folyamatosan javíttatja.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő A városban sötét van. Nem fogadta el a választ. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5770   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:48  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő fényerő mérésével kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 73.34 61.11 

Nem 2 13.33 11.11 

Tartózkodik 2 13.33 11.11 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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12/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő fényerő mérése témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 11----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő előző válaszában felsorolt tényadatokat a levegőminőség 

és a tűzifa kapcsán. A levegőminőség nem javul. Mennyibe került a tájékoztató kampány, hogy 

mivel lehet, és mivel nem lehet fűteni. Véleménye szerint ez pénz kérdése. Ezek a felmérések 

megtörténtek-e? Megnézték-e, hogy ki szennyező? Amennyiben van rendes tüzelőre pénze a 

szabálysértőnek, megbüntették-e, amennyiben nincs, segítettek-e neki? Csak így állítható 

helyre a levegő minősége. A mérők mutatják, hogy mely időszakban szennyezettebb a levegő 

és az egész várost beteríti a szennyezett levegő. A Kemping utcában levő mérőműszer nem 

működik. A nem működő mérőműszerek javítása mikor, hogyan fog történni?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester Ha azt gondolja, hogy a két közgyűlés között folytatott 

kampány meg fogja változtatni a levegő minőségét, akkor téved. Ez csak hosszabb időszak 

alatt, kemény munkával, szemléletformálással érhető el. Az ilyen kampányok eredményei nem 

hónapokban mérhetőek. A kollégák ötször tartottak foglalkozást általános iskolákban, ezen 

felül még három alkalommal vettek részt szemléletformálási kampányban, ezen foglalkozások, 

kampányok költségei teljes mértékben pályázati forrásból kerülnek finanszírozásra.  A 

Kormányhivatal vizsgálja a légszennyezettséggel kapcsolatos bejelentéseket és teszi meg a 

szükséges intézkedéseket. A szenzorok üzemeltetése és karbantartása, illetve a 

pmmonitoring.hu honlap fenntartása is a Miskolci Egyetem feladata. Negyedévente jönnek az 

egységeket karbantartani és az esetleges problémákat javítani. A következő ilyen alkalom 

februárban esedékes. Tevékenységükhöz a forrást a LIFE projekt biztosítja. Az önkormányzat 

a fűtési támogatás jogcímén 598 személynek 23.662 ezer forintot fizetett ki és a rászorulók 

természetben összesen 107 m3 fát kaptak.  

 

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő Nem fogadta el a választ. Össze kellene hangolni a 

Kormányhivatal munkáját és a segélyezés módját. Ha becsöngetnek valakihez, hogy nincs 

megfelelő fűtőanyag, akkor kell segíteni, ha szükség van rá. Rendszerszerűen kellene 

működtetni ezt.  
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Szavazás eredménye 

 

#: 5771   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:52  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő levegőminőséggel kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 73.33 61.10 

Nem 1 6.67 5.56 

Tartózkodik 3 20.00 16.67 

Szavazott 15 100.00 83.33 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

13/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő levegőminőség témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 12----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő 2019-ben ígért Polgármester úr egy felújítást, 2020-ban 

újra ígért, hogy első félévben megvalósul, utána nyár végi volt az ígéret. Decemberben újra 

jelezték, hogy gond van a Lovas utcai úttal. Melyik napra készül el?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester A Lovas utca útburkolatának felújítása előbb elkészült, mint 

a toponári zártkertek ivóvíz hálózattal történő ellátása. A tervezett vízvezeték nyomvonala hely 

hiányában közel esett az útburkolat széléhez és a vízvezeték építéssel összefüggésben végzett 

földmunka utáni közterület helyreállítása során a burkolatban kismértékű repedések, 

süllyedések alakultak ki. Ezeket a vízvezeték építő kivitelező garanciális kötelezettségének 

keretében javítja, azonban tekintettel arra, hogy az aszfaltkeverő telepek leálltak, a burkolat 

helyreállítását a vízvezetéket építő vállalkozó csak később, a tavasz folyamán tudja elvégezni.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ.  

 

-----Különálló interpelláció: 13----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a fürdő előtti parkolásra szolgáló rész egy része esőzés 

után hetekig víz alatt van, nincs rendesen kialakítva. Fotókat is küldtek a polgárok. Ezen terület 
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vízelvezetési problémája hány éve áll fenn? A kivitelező vagy a tervező hibája, garanciában 

javítható-e? Az itt élőknek kell-e kifizetni a silány munkából és hanyag ellenőrzésből eredő 

hibát? Mikor lesz rendben a terület?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a fürdő előtti parkoló vízelvezetési problémája nem újkeletű 

és nem függ össze semmilyen beruházással. Eddig, mivel vélhetően nem járt arra, Ön előtt talán 

nem volt ismert. A problémára megvan a megoldás, a Városüzemeltetési Kft. tavaszra 

elvégezteti a szükséges munkákat.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő ha konkrét időpont szerepel, akkor elfogadja a választ.  

 

Borhi Zsombor alpolgármester Tavasz vége.  

 

-----Különálló interpelláció: 14----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő több ígéret elhangzott, hogy tavasszal rendbe teszik a 

Desedán a postaládák területét. A lakosságot időben tájékoztatni fogják, mert szerettek volna 

részt venni benne, a kamerarendszerbe történő csatlakozást megvizsgálják. Az út 

tehermentesítését sikerült-e kitalálni a tervezőnek? Mikor fog ténylegesen megvalósulni a 

csónakkikötői résznél a takarítás? A vízelvezetőbe már egy fa is benőtt. Rengeteg zöld 

nyesedéket ott tárolnak és büdös levegőt áraszt. Mikor lesz rendbetéve a terület? A 

kamerarendszerhez lehet-e csatlakozni? Tervezés készült-e az úttal kapcsolatban?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester a Deseda zártkertben a postaládák környékéről az ígéretnek 

megfelelően a Városüzemeltetési Kft. munkatársai elvitték a felhalmozott zöldhulladékot, 

azonban azóta ismét felhalmozták annak ellenére, hogy erre vonatkozóan tiltótábla volt 

kihelyezve. Tájékoztatta, hogy jelen pillanatban a csónakkikötőnél tisztítási munkák vannak 

folyamatban, aminek a során szintén felhalmozódott a tisztítás során összegyűlt zöldhulladék, 

ami a munkák végeztével elszállításra kerül. 

A postaládáknál elhelyezett – nem az önkormányzat által kihelyezett – kamerák vizsgálata 

megtörtént, azok nem illeszthetők a városi rendszerbe, mivel nem felelnek meg a technikai 

követelményeknek.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő az úttervezésnél ígért határidő miatt, ami két hónap volt, 

nem fogadta el. Történt-e valami a tervezéssel? 

 

Szirják Imréné igazgató elmondta, hogy egyeztettek Dávid Jánossal. Folyamatos egyeztetés 

alatt van, mert nem olyan egyszerű, mivel nem mindent lehet úgy megcsinálni, ahogy a lakók 

szeretnék. Csinálják, folyamatba van, hogy mindenkinek jó legyen.  

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő Nem fogadta el a választ. 

 

 

 

 



51 
 

Szavazás eredménye 

 

#: 5772   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 13:59  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő desedai postaládák környékével 

kapcsolatos interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 78.57 61.11 

Nem 1 7.14 5.56 

Tartózkodik 2 14.29 11.11 

Szavazott 14 100.00 77.78 

Nem szavazott 2   11.11 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

14/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő desedai postaládák környéke témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

-----Különálló interpelláció: 15----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő 2023-ban hosszabb téli szünet miatt oktatási 

intézmények, hivatalok egy héttel később indultak. Sokan panaszkodtak, hogy 9-én nagyon 

hideg volt az osztálytermekben. Tájékozódott-e erről a Városháza, hogy miért nem lettek 

megfelelő időben felfűtve a termek? 20 foknak kellett volna lennie. A színház bezárása kapcsán 

januárban már nem volt kedvező szerződés, ezért úgy döntött a Polgármester úr, hogy bezárják 

a színházat. Javasolta, hogy az ünnepi közgyűlést a díszteremben tartsák, mert annál drágább 

dolog nincs, hogy egy hideg épületet felfűtsék. Ezt két nappal előbb elkezdték fűteni. Színházi 

előadásokat is tartottak, de a nézők panaszkodtak, hogy hideg volt. Hány fok volt a nézőtéren 

a színházi előadások alkalmával, mennyi nyereség képződött?  

 

Borhi Zsombor alpolgármester elmondta, hogy akik hétfőn este ott voltak a színházban, vagy 

az interneten követték a közvetítést, meggyőződhettek róla, hogy méltóképpen ünnepelték meg 

a város 150 éves évfordulóját. A kitüntetettek munkájához gratulált, a fellépő előadóknak pedig 

köszönte az emlékezetes műsort. Azért a színházban tartották az előadást, mert eddig is így 

szokták és a színház nyitva van. A városnapját megelőzően három nagyszínpadi előadás volt, 

ami az energiaköltségek levonását követően 1,4 millió forintos bevételt hozott, teljesen fedezve 

a városnap színházi költségeit. A színház dolgozói mindent megtesznek annak érdekében, hogy 

a megváltozott körülményekhez képest a nézők jól érezzék magukat. Ezt a közel teltházas 

előadások vissza is igazolták. 

Az iskolákban pedig – az nem a város felelőssége – az ő gyermekei nem panaszkodtak. Nem 

tudja mennyire valós a probléma, lehet, hogy nem minden intézményben volt hideg.  
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-----Interpelláció elfogadása----- 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el. A lakók mást mondanak.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 5773   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 14:03  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő fűtési problémákkal kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 10 71.43 55.55 

Nem 1 7.14 5.56 

Tartózkodik 3 21.43 16.67 

Szavazott 14 100.00 77.78 

Nem szavazott 2   11.11 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

15/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő fűtési problémák témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----Különálló interpelláció: 16----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a Dorottya házzal kapcsolatos problémák 36 hónapig 

garanciálisak, amit ingyen kell elvégezni. Ez 2023. március 31-én lejár. Az egy éves bejárásnál 

a hibák kijavítása 2022. szeptember 5-ig kellett volna megtörténnie. A tények mások. A fotókon 

is látszik a lepergett rész a homlokzaton. Nem csak külső, hanem a belső homlokzatról is. A 

nagyközönség még igénybe sem tudta venni ezt az épületet. ezek a javítások mikor készülnek 

el megfelelő minőségben? A Dorottya-ház feliratnál levert vakolatot mikor javítják ki, a betűk 

széttörését nem javították ki. Úgy érzi, hogy ennek az épületnek nincs gazdája. Megérti, hogy 

hibajegyzéket küldtek, Államkincstár ült rajta. Az eltelt két év azért egy olyan időtávlat, amikor 

a hiányosságoknak valami következmények kell legyen. 

 

Borhi Zsombor alpolgármester A műszaki átadást követő egy éven belül megtartott 

garanciális bejárás jegyzőkönyvében rögzítve lettek a hibák és a javításra előírt határidők, 

ahogy azt már előző interpellációjára adott válaszban is jelezték. Az épület használatát zavaró 

hibák javítását kivitelező 2022. szeptember 15-ig elvégezte. A homlokzatvakolaton jelentkező 
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hibák javítására kijelölt határidő az épület konszolidációját követően legkésőbb 2023. 

szeptember 15-ben került meghatározásra, azonban azokon a felületeken, ahol a 2022. májusi 

jégeső a homlokzaton keletkezett felpúposodásokon a vakolatot leverte, a javítást a kivitelező 

előtt elvégezte. A vendéglátó egység kapcsán tájékoztatom, hogy az eszközök beszerzése 

folyamatban van.  

 

-----Interpelláció elfogadása----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el, mert nem megnyugtató a válasz. 

  

Szavazás eredménye 

 

#: 5774   Száma: 23.01.27/6/0/A/KT 

Ideje: 2023 január 27 14:06  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő Dorottya-házzal kapcsolatos 

interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 10 71.43 55.55 

Nem 1 7.14 5.56 

Tartózkodik 3 21.43 16.67 

Szavazott 14 100.00 77.78 

Nem szavazott 2   11.11 

Távol 2   11.11 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

16/2023. (I. 27.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 

képviselő Dorottya-ház témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 

 

 

-----7 Napirend utáni hozzászólás  ----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „Tisztelt Kaposváriak! Mit illik, mit szabad és mit nem? 

Nem szabad egy várost megfosztani a víziközmű vagyonától. Nem szabad az itt élőket semmibe 

venni. A tegnapi napot, 2023.január 26-át határozta meg a képviselő-testület, amikor 

megtárgyalja a város 2023. évi költségvetését. Polgármester úr, levelet írt a Közgyűlés 

tagjainak, hogy 2023. január 23-án a miniszterelnök halaszthatatlan tárgyalásra magához 

rendelte. A megbeszélés témája az energiaválság. A Közgyűlés által meghatározott ülés napját 
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a polgármester nem halaszthatja el, jogsértő döntésének utólagos jóváhagyása a hozzá tartozó 

képviselőkkel értelmezhetetlen és jogellenes a jogszabályok ismeretében. 

A Közgyűlés ülését, a polgármester akadályoztatása esetén, a 3 főállású alpolgármester 

meghatározott sorrendben, együttes akadályoztatásuk esetén a Jogi Bizottság elnöke, illetve, ha 

Ő is akadályoztatva van, a legidősebb képviselő jogosultak vezetni. Tavaly a 2022. évi 

költségvetést tárgyaló képviselő-testületi ülést alpolgármester úr vezette, mivel 

figyelmeztetésem ellenére a polgármester a járványidőszak alatt több száz embert hívott a 

színházba Városnapra, és ott megfertőződött, így feladata ellátására alkalmatlanná vált. 

Nem illik a nyilvánosság kizárásával, az egyenes adásban közvetített és követhető Közgyűlés 

ülés előtt egy nappal, sunnyogva kiválasztani a polgármester vejét a többségi tulajdonos 

önkormányzati cégbe ügyvezetőnek egy rendkívüli ülésen. Nem szabad olyan ügyvezetőt 

kiválasztani, akinek a cég indulásához 4,5 hónap kell. Nem illik 3 hónap után a kudarcos indulás 

ellenére a haviját megtízszerező rendelkezést rögzíteni. Akkor sem, ha azt a múlt heti bizottsági 

ülésen kapott tájékoztatás szerint nem veszi fel. Nem szabad a cég indulásától még el sem telt 

egy év előtt lelépő, szakirányú végzettség nélküli rokona felé a Közgyűlésnek hálásan 

köszönetet mondani a Kaposvárért nem végzett munkájáért, mert nem az apósát hagyta cserben. 

Nem szabad a polgármesternek rokonait egyik önkormányzati tulajdonú cégből a másikba 

helyezgetni. Nem illik a szakbizottságnak 2030-ig szóló szakmai stratégia megtárgyalásakor 

egyszer sem megjelenni. Nem szabad az ügyvezetőnek a szakmai területét meghatározó 

anyaghoz írásos véleményét a bizottsággal nem megosztani. Nem illik hagyományainkat 

megtörni és a legutóbbi képviselő-testületi ülést követően elhunyt rendszerváltó 

polgármesterről nem megemlékezni egy perces néma felállással, a soron következő ülésen, 

amely január 23-án volt. Tettük ezt korábban így, amikor díszpolgáraink közül valaki elhunyt. 

Nem illik - az elhunyt polgármester családjának kérését tiszteletben tartva a szűk körű 

temetésen kívül - a lakosságnak nem biztosítani lehetőséget a búcsúra akár világi, akár egyházi 

megemlékezés formájában. Nem illik, nem szabad, szabályok megszegésének van 

következménye: a bizalom és a hitelesség elvesztése. Nem szabad ezt elfelejteni. 

Köszönöm, hogy meghallgattak!” 

 

 

Borhi Zsombor alpolgármester megköszönte a képviselők mai munkáját, bezárta az ülést.  

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 Szita Károly     dr. Csillag Gábor 

            polgármester                                                                              jegyző 

 

 


